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»Če je kaj dobrega v tej krizi …«
Zaprti gostinski lokali, prepoved zbiranja lju-

di, omejeno gibanje, zaprte meje, letala na tleh, 
potniške ladje v pristaniščih ... To je aktualna po-
doba turizma ne samo v Sloveniji, ampak tudi 
drugod po svetu. Ekologi so sicer nad trenutno 
situacijo navdušeni, saj je okolje bistveno manj 
obremenjeno in se pozitivne posledice tega vi-
dijo celo iz vesolja, a po drugi strani gre za krah 
ene od gospodarskih panog, od katere je glo-
balno odvisno na milijone ljudi.

Države, ki so zelo odvisne od turizma, na Hr-
vaškem, na primer, delež turizma v nacional-
nem bruto družbenem produktu znaša sko-
raj petino, so spričo navedenih dejstev v še 
posebno težkem položaju. Pristojni ministri 
držav članic Evropske unije so se zato v po-
nedeljek sestali na videokonferenci in se do-
govorili, da pripravijo posebno platformo za 
spremljanje protikriznih ukrepov po posame-
znih državah. 

Slovenski gospodarski minister Zdravko Poči-
valšek je po sestanku povedal, da Slovenija za-
govarja »koronastandarde«, na podlagi katerih 
bi lahko v EU turizem po koncu pandemije us-
pešno zagnali. Ti standardi bi, denimo v hotelih, 
določali način vstopa in prijave, organizacijo de-
la v restavracijah in barih, delovanje konferenč-
nih dvoran, bazenov, velnes centrov …

Ti standardi naj bi se uskladili na nivoju EU, 
v vsakem primeru pa bo v turizmu po pande-
miji marsikaj drugače. V prednosti bodo ponu-

dniki butičnih destinacij, največje težave pa bo-
do imeli ponudniki za množični turizem graje-
nih objektov.

Standardi v sobah bodo višji, večji pomen bo 
imela higiena, kljub višjim stroškom pa si po-
nudniki ne bodo smeli privoščiti bistveno višjih 
cen, saj bi se jim v tem primeru lahko zgodilo, 
da bodo ostali brez gostov. Turistična podjetja 
se bodo morala hitro prilagoditi, nenazadnje tu-
di navadne gostilne, saj bodo gostje prvenstve-
no želeli varnost.

Ker je slovenski turizem več kot 70-odstotno 
odvisen od tujih gostov, se razmere ne bodo prav 
hitro vrnile v stare tirnice. Prihodi tujih gostov bo-
do pogojeni s tem, v kolikšni meri v posamezni 
državi obvladujejo širjenje koronavirusa, po drugi 
strani pa bo pogoj, da bi turisti sploh želeli priti k 
nam, učinkovito obvladovanje razmer v Sloveniji.

»Slovence bi radi navdušili, da bi vsaj letos 
spoznavali lepote naše domovine na vseh pod-
ročjih.« Tako bi pokazali, da je Slovenija destina-
cija za vse sezone, saj je vsak dan v letu v vsa-
ki naši pokrajini mogoče kaj početi. »Če je kaj 
dobrega v tej krizi, je to, da se obrnemo k sebi 
in pogledamo, kakšni smo,« je prepričan mini-
ster Počivalšek.
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Tema tedna, Anketa

Naša anketa
Bomo letos dopustovali v domovini?

Ukrepi za zajezitev novega koronavirusa so od države do države 
različni. Potovanja med državami so trenutno ali omejena ali one-
mogočena. Tudi slovenski turizem je zaradi epidemije utrpel veliko 
škodo. Bomo po sprostitvi ukrepov zaradi tega dopustovali v do-
movini in tako pomagali našim ponudnikom turističnih uslug?

Luka Pavlič, Mozirje
Letos bom z družino dopustoval v Sloveniji in 

bi verjetno tudi, če ne bi bilo epidemije. Če bo mo-
goče, bomo nekaj dni preživeli na Obali in nekaj v 
kakšnem gorskem kraju. Seveda bo to tudi pod-
pora slovenskemu turizmu, ki jo bo v letošnjem 
letu zelo potreboval. Če zaradi ukrepov to ne bo 
mogoče, bomo proste dni preživeli v dolini in bliž-
nji okolici. Vesel sem, da živimo v tako čudovitih krajih, ki mi omogočajo 
tudi preživljanje dopusta na način, kot mi najbolj odgovarja – aktivno, v 
naravi. Lokalne ponudnike vsekakor podpiram in z nekaterimi tudi dobro 
sodelujem kot kolesarski vodnik ali pri organizaciji različnih dogodkov.

Lidija Petrovič, Nizka
Navadno smo dopustovali na hrvaški obali, a 

letos se bomo raje držali domovine. Ker nas skrbi 
tudi finančno stanje, bomo verjetno delali kratke 
vikend izlete in podpirali slovenske ponudnike. 
V sedanji situaciji dvomim, da si bodo ponudni-
ki storitev upali višati cene, prej bodo dajali po-
puste, če bodo želeli vsaj malo omiliti škodo, ki je 

v turizmu zaradi epidemije nastala. 

Dominik Pečovnik, Podvolovljek
Osebno nisem pristaš preveč obljudenih krajev 

in morja, zato imam raje aktivni dopust v hribih 
po Sloveniji ali tujini. V Sloveniji imamo pestro in 
kvalitetno ponudbo tako nastanitvenih kapacitet 
kot tudi lokalne kulinarike in izdelkov, zato mislim, 
da lahko situacijo izkoristimo in obiščemo ter do-
živimo slovensko kulturo in naravno krajino, ki je 
še ne poznamo. Sam jo zagotovo bom.

Pripravila in fotografirala Marija Šukalo

Marta Svetina Veder, Dobrovlje
Mi smo vedno raje dopustovali v Sloveniji. Me-

nim, da bodo lokalni ponudniki turističnih stori-
tev v bodoče prisiljeni iskati obiskovalce tudi lo-
kalno, kar je bilo v zadnjem času zanemarjeno. S 
takšnim turizmom se povzroča tudi manjše one-
snaževanje okolja. Odkar živimo na deželi in v ne-
koliko divjem naravnem okolju, doživljamo vsak 

vikend kot dopust. Sicer pa je z zemljo neprestano veliko dela in je na 
ta način posledično malo časa za razmišljanje o dopustu. Menim, da je 
množičen turizem za zelo malo denarja širom sveta ekološko gledano 
nesprejemljiv. Zato podpiram lokalni in predvsem eko turizem, brez ne-
potrebnih emisij.

Alenka Verbuč, Žlabor
Nikoli nisem bila navdušena nad morjem, gne-

čo na meji, cesti, plaži in vsem, kar sodi zraven. 
Dopust rada preživljam aktivno, v objemu nara-
ve, z možnostmi pohodništva, gorskega kolesar-
jenja in plezanja. Ker je Slovenija čudovita dežela 
in ponuja neskončno možnosti za izvajanje vseh 
teh aktivnosti, bom tudi letos dopust preživela v 
kampu ob kateri izmed slovenskih rek ali na kakšni planinski koči in s 
tem podprla domače ponudnike turističnih storitev. V dani situaciji je 
poleg podpiranja lokalnih ponudnikov turističnih storitev prav tako po-
membno podpiranje lokalnih pridelovalcev, proizvajalcev, gostincev in 
ostalih obrtnikov. S tem jim omogočamo njihov obstoj.

TURIZEM BO PO EPIDEMIJI OMEJEN NA ŠTEVILNIH PODROČJIH

Poletni dopust verjetno na manj obleganih lokacijah
Tudi Slovenci se ob pandemi-

ji sprašujemo, ali sploh lahko upa-
mo na približno takšen dopust, kot 
smo ga preživljali doslej. Se bomo 
odpravili na morje, v gore ali bomo 
dopustovali doma? Strokovnjaki tr-
dijo, da bo turizem po koronaviru-
su drugačen. Medtem turistične 
delavce in gostince tudi v Zgornji 
Savinjski dolini skrbi, ali bo njiho-
va dejavnost sploh preživela. Pan-
demija bo močno prizadela sve-
tovni turizem, po nekaterih izraču-
nih slovenskega še toliko bolj. Če 
se ukrepi v regiji začnejo sprošča-
ti z junijem, stroka pričakuje 60- do  
70-odstoten upad povpraševanja, 
sicer še večji.

ŠEST LET REKORDNA RAST, 
SEDAJ REKORDEN PADEC

Turistična panoga je v preteklo-
sti po krizah razmeroma hitro ok-
revala. Tokrat bo težje. Za okreva-
nje bo morala biti izpolnjena vrsta 
dejavnikov. Uspešna zajezitev viru-

sa v širši regiji, odprtje meddržav-
ne meje, učinkoviti ukrepi za po-
moč panogi in dobra prilagoditev 
turističnih ponudnikov novim raz-
meram. 

Slovenija je zadnjih šest let be-
ležila rekordno turistično leto, za-

to bo padec boleč. Poleg tega nas 
strokovnjaki uvrščajo med trge, ki 
bodo zaradi krize med najbolj pri-
zadetimi v evropskih državah, saj 
se nahaja blizu največjih žarišč vi-
rusa in ima velik delež tujih turi-
stov.

TURISTIČNI VODNIKI OSTALI 
BREZ DELA

Vsaj desettedenski izpad do-
hodka bodo najbolj čutila mala 
podjetja, ki si ustvarjajo dohodek 
iz turizma in gostinstva. Poleg te-
ga bo pri njih okrevanje počasnej-
še. Posebej ranljivo skupino v tu-
rizmu predstavljajo turistični vod-
niki. Na nacionalni ravni ima licen-
co za turistično vodenje 1.130 oseb. 
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Tema tedna

Jure Kolenc, 
lastnik kampa Menina:

»Čeprav je svet še vedno v pri-
mežu pandemije covid-19 in imamo 
v Sloveniji še vedno stroge omejitve 
glede gibanja, nekatere države po-
časi odpirajo svoje meje, v Sloveni-
ji pa se stanje prav tako izboljšuje. 
Torej imamo nekaj upanja, da pole-
tna turistična sezona ne bo povsem 
izgubljena. Če bomo lahko v kampu 
Menina to poletno sezono sprejema-
li goste, se bo treba prilagoditi no-
vi realnosti in pravilom. Zato v eki-
pi kampa Menina že intenzivno raz-
mišljamo o tem, kako našim gostom 
omogočiti čim bolj prijetne in zabav-
ne počitnice, seveda v skladu s spo-

štovanjem vseh ukrepov potrebnih za ohranjanje varnosti vseh. 
Naš kamp je znan po tem, da nudi številne športne in zabavne aktivno-

sti, v okviru katerih se naši gostje sproščeno družijo. Upoštevajoč varno-
stno razdaljo dveh metrov, le-teh ne bomo mogli izvajati v obliki, kot so je 
naši gostje bili vajeni. Morali se bomo prilagoditi, nekatere aktivnosti ver-
jetno tudi odpovedati. Vse goste, ki so si pri nas počitnice že rezervira-
li, bomo o spremembah obveščali preko socialnih omrežij in naše sple-
tne strani.«

Andrej Klemenak, 
turistični vodnik:

»Vso svojo skoraj 20-letno kariero 
s turisti potujem po celem svetu. Do 
sedaj sem obiskal že 118 držav. Naj-
več časa službeno preživim na lad-
jah križarkah, ki jih je kriza najbolj 
prizadela. 

S pojavom novega koronavirusa 
v zadnjem času povpraševanja po 
turističnih aranžmajih ni. Odpove-
dana so vsa potovanja, tako da bo-
mo turistični vodniki še nekaj me-
secev doma. 

Kar nekaj mojih kolegov je obrt že 
zaprlo. Država je trenutno poskrbela, 
da smo na minimalni podpori drža-
ve do meseca junija. Kaj bo naprej, 

je še velika uganka. Še težje je pri načrtih in organizaciji nadaljnjih poto-
vanj, saj nimamo nobenih zagotovil, kdaj se bo turizem ponovno »odprl« 
in v kolikšni meri. 

Pri tem nastajajo zelo visoki stroški pri odpovedih vseh vrst že vplača-
nih turističnih aranžmajev. V zelo negotovi situaciji so tudi letalski prevo-
zniki, ladjarji, hotelirji ... Navkljub zelo pesimističnim napovedim verjame-
mo v lepši jutri. Kmalu pridejo lepši časi, ko bomo zopet potovali in odkri-
vali skrite kotičke našega lepega planeta.«

Jasmina Roter Jager, 
vodja TIC Mozirje:

»Trenutno je pisarna TIC Mozirje 
skladno z ukrepi zaprta. Sodelavci 
delamo od doma in se pripravljamo 
na sezono »po koroni«. Čeprav kot 
TIC nismo direktni turistični ponu-
dnik, temveč smo informacijska pi-
sarna, posredniki, promotorji, bo ta 
epidemija zelo vplivala tudi na nas. 
Naše delovanje je usmerjeno v prvi 
vrsti v sprejem in informiranje turi-
stov, v promocijo in trženje, prav ta-
ko v razvoj in realizacijo lastnih turi-
stičnih programov, produktov in ko-
ordinacijo med turističnimi ponu-
dniki oziroma posredovanje njihove 
ponudbe naprej. 

Če zanimanja turistov ne bo, to za nas pomeni bistveno drugačno delo. 
Ker smo organizacija, ki dela v javno dobro in prejemamo sredstva s stra-
ni občine, smo že morali prilagoditi naše poslovanje. Razumljivo to pome-
ni manjši prihodek s strani občine, poleg tega ne moremo izvajati lastnih 
programov in ustvarjati lastnih prihodkov. 

Letos bo turizem, če bo seveda dovoljen, še toliko bolj usmerjen v aktiv-
no preživljanje prostega časa, selfness, torej družinske, zasebne počitnice 
v naravi, aktivne počitnice, wellness, brez množic in prenatrpanih mest. Za-
to menim, da je dolina še bolj mikavna za tovrstne počitnice. A vse je od-
visno od naših in tujih politik. Ne smemo obupati, vem pa, da bo turističnim 
ponudnikom to leto zelo težko, a nekateri ostajajo optimistični. Mi jim bomo 
pomagali po svojih močeh. Ostanimo optimistični in upamo na najboljše.«

Kot je za Novi tednik povedala Ma-
teja Kregar – Gliha, predsedni-
ca društva regionalnih turističnih 
vodnikov Slovenije, so prve odpo-
vedi vodenj prihajale že v februar-
ju, v marcu in aprilu so bile stood-
stotne, tako bo verjetno tudi v ma-
ju, vodniki pa dobivajo odpovedi 
tudi za naslednje mesece. 

ŠE NEKAJ LET NE BOMO 
BREZKRBNO POTOVALI

Tudi Andrej Klemenak iz Mo-
zirja, ki dejavnost turističnega vo-
dnika opravlja že skoraj 20 let, je 
prepričan, da bomo posledice ču-
tili vsi: »Od turističnih kompleksov 
na čudovitih tropskih plažah Karib-
skega morja do najmanjše turistič-
ne vasi pogorja Tjanšan sredi azij-
skih step. Število turistov in izletni-
kov se bo v letošnjem letu bistve-
no zmanjšalo tudi v Sloveniji in v 
Zgornji Savinjski dolini. Največ-
ja težava pa je zelo velika negoto-
vost za prihodnost, saj verjetno še 
nekaj let ne bomo tako brezskrbno 
potovali, kot smo v zadnjih letih.«

TIC MOZIRJE S PONUDNIKI 
IZVAJA VIRTUALNO PROMOCIJO 

Turistični ponudniki kljub nego-
tovi situaciji ne mirujejo. Pri tem 
jim poskušajo pomagati tudi turi-

stično informacijski centri. Vodja 
TIC Mozirje Jasmina Roter Jager 
je povedala, da so kljub delu od do-
ma na vezi s ponudniki in se prip-
ravljajo na sezono, predvsem na 
področju promocije in materialov. 

»Postavili smo novo spletno 
stran, pripravljamo nove progra-
me, promocijske materiale, so-
delujemo v aktivnostih Razvojne 
agencije SAŠA in snujemo načr-
te za naprej. Pričeli smo, v sode-
lovanju s ponudniki, predvsem z 
virtualno promocijo na naših so-
cialnih in spletnih mestih, imamo 
pa v planu še nekaj idej za mesec 
maj.« 

Omejevalni ukrepi se v času 
pred prvomajskimi prazniki še ne 
sproščajo. Negotovost ostaja in 
tudi Roterjeva pravi, da bodo svoj 
program razvijali skladno z ukrepi. 
Meni, da bo treba pozornost pos-
vetiti predvsem slovenskem trgu, 
»torej kako pritegniti v dolino čim 
več slovenskih turistov. Če se me-
je odprejo, pa mislim, da bodo iz 
bližnjih držav, prav tako Nizozem-
ske, po informacijah nekaterih po-
nudnikov turisti v juliju in avgustu 
vendarle prišli.«

Tatiana Golob

ŠS

MŠ
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Aktualno

ZGORNJA SAVINJSKA DOLINA

Očiščevalne akcije bodo, ko 
bodo dani pogoji

Tudi letos so številni zgornjesa-
vinjski organizatorji očiščevalne 
akcije vpisali v svoj program dela 
in bi ga tudi izvedli, če jim to ne bi 
onemogočila epidemija novega vi-
rusa. Tako so akcije zaradi varnosti 
in zdravja ljudi v vseh sedmih obči-
nah odpovedane. 

Županji in župani menijo, da jih 
ne bodo izvedli, vse dokler ne bo-
do za to dani pogoji. Tudi ribiči, ki 
skrbijo za Dreto in Savinjo, so ak-
cijo pobiranja odpadkov premak-
nili v čas, ko bosta varna druženje 
in delo.

ČISTILI BODO V MESTNIH 
OBČINAH

Očiščevalne akcije pa bodo izved-
le mestne občine po Sloveniji pod 
določenimi omejitvami. Ob čiščenju 
parkov ulic in poti bo potrebno ohra-
niti medsebojno razdaljo najmanj 1,5 
metra in se izogibati tesnim stikom 
ljudi. Po zaključeni akciji si bo pot-
rebno skrbno umiti roke in jih razku-
žiti. S temi akcijami bodo tako obele-
žili svetovni dan Zemlje, ki ga obele-
žujemo že 50 let in je letos posvečen 
podnebnim ukrepom. 

Marija Šukalo

VLADA REPUBLIKE SLOVENIJE

Občinam višje povprečnine in 
razlika za nazaj 

Po nujnem postopku je vlada v 
državni zbor v obravnavo in spreje-
tje poslala predlog Zakona o zagoto-
vitvi dodatne likvidnosti gospodar-
stvu za omilitev posledic epidemije 
covid-19, to je tako imenovani proti-
korona paket 2 in popravek prvega 
zakona. Obravnava v parlamentu je 
potekala v začetku tega tedna.

Ena pomembnejših postavk 
drugega protikorona paketa je po-
večanje višine povprečnin za ob-

čine, ki na letni ravni znaša 73,056 
milijonov evrov. Povprečnina ob-
činam se bo tako dvignila za ok-
rog 10 odstotkov. Razliko med pri-
hodki od 1. januarja 2020 do uve-
ljavitve tega zakona, ki je izračuna-
na ob upoštevanju povečane pov-
prečnine v višini 623,96 evra in do-
sedanje povprečnine v višini 589,11 
evra, bodo občine prejele v zad-
njem tednu meseca maja 2020.

Marija Lebar

MOZIRSKI GAJ 

Vabijo na virtualni ogled
Zaradi epidemije novega koro-

navirusa so vrata Mozirskega gaja, 
ki je sicer med prvomajskimi pra-
zniki vsako leto beležil enega od 
viškov sezone, v tem trenutku še 
zaprta. V Ekološko-hortikulturnem 
društvu Mozirski gaj so se zato od-
ločili, da park odprejo virtualno: 
med gredicami in etnografskimi 
objekti so se sprehodili s kamero 
in ustvarili video, ki je na ogled na 
naslovu: youtu.be/8I6gbub4uw0. 

Ljubiteljem cvetja in urejene na-
rave omogoča vsaj delček užitkov, 
ki bi jih bili sicer deležni ob obisku 
parka ob Savinji. 
ZASADILI VEČ KOT 3.000 MAČEH

Čeprav park ob Savinji ni od-
prt za obiskovalce, urejevalna de-
la v njem potekajo. Marca so zasa-
dili več kot 3.000 mačeh, že pred 
časom je začelo cveteti tudi osta-
lo cvetje, vključno z unikatnim ru-

menim tulipanom z rdečkastimi 
odtenki, ki so ga na Nizozemskem 
vzgojili posebej za Gaj.

VSTOPNINA EDINI VIR 
FINANCIRANJA

Predsednik društva Darko Bele 
je povedal, da je park v odlični kon-
diciji, »vendar dokler velja ukrep 
prepovedi gibanja med občinami, 
odprtje ni smiselno. Samo Mozirje 
je premajhno in domačini praktič-
no k nam ne zahajajo. 

Za EHD Mozirski gaj je pobrana 
vstopnina edini vir financiranja. Do 
konca maja se običajno skozi park 
sprehodita skoraj dve tretjini vseh 
obiskovalcev. Izpad okoli 20 tisoč 
obiskovalcev pomeni izpad oko-
li 80 tisoč evrov prihodkov, kar se 
bo v letošnjem letu zagotovo odra-
žalo v zmanjšanem obsegu ureja-
nja parka.

Tatiana Golob

RAHLJANJE UKREPOV OB NOVEM KORONAVIRUSU

Število novo odkritih okužb se zmanjšuje

Dokler velja ukrep prepovedi gibanja med občinami, bo Mozirski gaj 
brez obiskovalcev. (Foto: IS)

Od prve potrjene okužbe z bo-
leznijo covid-19 v Sloveniji je sko-
raj dva meseca. V tem času je bi-
lo do 25. aprila opravljenih 49.813 
testiranj, od tega je bilo 1.407 po-
zitivnih testov. V zadnjih dneh 
se je število novo odkritih po-
zitivnih oseb zmanjšalo na pet 
do 15 oseb dnevno. Umrlo je 82 
oseb, največ okuženih je v do-
movih starejših občanov. V Zgor-
nji Savinjski dolini smo imeli do 
25. aprila deset oseb s potrjeno 

okužbo. Šest okuženih oseb je v 
občini Mozirje, tri v občini Ljub-
no in ena oseba v občini Nazar-
je, število okuženih se v minulem 
tednu ni spremenilo.

ODPIRANJE DOLOČENIH 
DEJAVNOSTI

Po šestih tednih omejitve gi-
banja in druženja v Sloveniji se 
razmere umirjajo v tolikšni me-
ri, da se počasi ponovno odpira-
jo nekatere dejavnosti, ni pa še 
dovoljeno prehajanje meja ob-

čin, prav tako še vrat niso odprli 
vrtci in šole. Z naslednjim pone-
deljkom bo možno spet obiskati 
frizerske in kozmetične salone, 
odprle se bodo trgovine manjše 
od 400 kvadratnih metrov, izjema 
so trgovine v trgovskih centrih, 
ki še ostajajo zaprte. Kot smo že 
zapisali, so odprti tudi tehnični 
pregledi, avtopralnice in tehnič-
ne trgovine.

ŽE VEČ KOT TRI MILIJONE 
OKUŽENIH

V svetu je število obolelih za co-
vid-19 že več kot tri milijone oseb, 
umrlo jih je več kot 210 tisoč. Število 
obolelih in tudi mrtvih za to bolezni-
jo se je v zadnjih dneh zelo povečalo 
v Združenih državah Amerike, Rusiji, 
Veliki Britaniji, Braziliji in Peruju. Sta-
nje se izboljšuje v Italiji in Španiji.

Štefka Sem
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Iz Zavoda RS za zaposlovanje, Iz občin

SKUPNOST OBČIN SLOVENIJE

Letos plačilo nadomestila za stavbna 
zemljišča kasneje?

Skupnost občin Slovenije je na občine naslo-
vila pobudo, da v času trajanja ukrepov za pre-
prečitev širjenja nove koronavirusne bolezni in za 
omilitev posledic teh ukrepov stopijo nasproti ob-
čanom in podjetjem tako, da jih začasno oprosti-
jo najemnin za poslovne prostore v občinski lasti, 
neprofitna stanovanja in različne občinske takse.

Zgornjesavinjske občine nimajo poslovnih 

prostorov, ki bi jih trenutno oddajale v najem. 
Za oprostitev najemnine za neprofitno stanova-
nje je doslej prišla le ena vloga, in to na Občino 
Gornji Grad. Na občinah razmišljajo o tem, da bi 
premaknili rok za plačilo nadomestila za stavb-
na zemljišča na poznejši datum, kot bodo to sto-
rile tudi nekatere druge slovenske občine. 

Marija Lebar

ZAVOD RS ZA ZAPOSLOVANJE, URADA ZA DELO VELENJE IN MOZIRJE

Trenutne razmere se negativno odražajo tudi na trgu dela 

Branka Škulj Nussdorfer: »Pričakovati je, 
da se bodo nekateri trenutno nezaposleni 
po umiritvi razmer lahko vrnili k prejšnjim 

delodajalcem.« 

Še v letošnjem februarju so v velenjski obmo-
čni službi Zavoda RS za zaposlovanje glede na 
enako obdobje leta 2019 beležili upad brezpo-
selnosti. Odstotek je bil sicer neznaten in nižji 
od povprečja v Sloveniji, se je pa stanje v mese-
cu marcu bistveno poslabšalo. 

NEGATIVEN VPLIV EPIDEMIJE
Na izgubo zaposlitev je v veliki meri vpliva-

lo stanje v gospodarstvu kot posledica ukrepov 
ob razglasitvi epidemije novega koronavirusa in 
zaprtja delovnih mest. Na območni službi pred-
videvajo, da se bodo mnoge osebe, prijavljene v 
brezposelnost, po preteku izrednih razmer lah-
ko vrnile k prejšnjim delodajalcem. 

PODATKI ZA PRVA DVA MESECA ŠE 
POZITIVNI

Stopnja registrirane brezposelnosti je febru-
arja znašala 8,3 odstotka. V Sloveniji je bila sto-
pnja nižja in je znašala 7,9 odstotka. V primerja-
vi s februarjem 2019 se je stopnja registrirane 
brezposelnosti na tukajšnjem območju znižala 
za 0,1-odstotne točke, na Uradu za delo Mozirje 
je bilo znižanje občutnejše – za 1,2 odstotka, na 
ravni države za pol odstotka.

Na območju mozirskega urada za delo so bi-
li 6.403 delovno aktivni prebivalci, kar je bilo 4,4 
odstotka več kot v enakem obdobju lani. 

MAREC PRINESEL PREOBRAT
Konec tega marca je bilo registriranih 5.095 

brezposelnih oseb, to je za 369 oseb oziroma 
skoraj 8 odstotkov več kot marca 2019, med-
tem ko je bil porast na ravni države 1,7-odstotni. 
V primerjavi s februarjem 2020 se je registrirana 
brezposelnost zvišala za 116 oseb in predstavlja 
2,3-odstotno povišanje.

Na Uradu za delo Mozirje je bilo konec me-
seca marca 2020 v evidenci brezposelnih prija-
vljenih 531 oseb, to je skoraj 9 odstotkov manj 
kot v marcu 2019. V marcu se glede na mesec 
februar 2020 že kaže povečanje brezposelnosti 
tudi na tem uradu za 2,3 odstotka. 

NAJVEČ POVPRAŠEVANJA PO VOZNIKIH 
TOVORNJAKOV

V prvem letošnjem trimesečju so delodajal-
ci Območni službi Velenje sporočili 1.483 prostih 
delovnih mest. Največ povpraševanja je bilo po 
naslednjih poklicih: čistilci, strežniki in gospo-

dinjski pomočniki ipd., v uradih, hotelih in dru-
gih ustanovah, vozniki težkih tovornjakov in vla-
čilcev, natakarji, strokovni sodelavci za zdra-
vstveno nego, elektroinštalaterji, zidarji ipd. 

Delodajalci z mozirskega območja so prijavi-
li 113 prostih delovnih mest. Največ so povpra-
ševali po voznikih tovornjakov, poklicih v zdra-
vstvu, gostinstvu in turizmu, predelovalnih de-
javnostih in po gradbenikih.

V EVIDENCE PETINA VEČ PRIJAV 
KOT LANI 

V obdobju od januarja do marca 2020 se je 
v evidenco brezposelnih na novo prijavilo 1.908 
oseb, kar je za 307 oseb ali skoraj 20 odstotkov 
več kot v enakem obdobju lani (v Sloveniji za 
dobrih 12 odstotkov več). Med novo prijavljeni-

mi je bilo največ prijavljenih (1.092) zaradi izteka 
zaposlitve zaradi določenega časa, trajnih pre-
sežkov 390 in iskalcev prve zaposlitve 108.

V prvem tromesečju se je na Uradu za delo 
Mozirje na novo prijavilo 186 oseb, kar je dob-
rih 23 odstotkov več kot v enakem obdobju lani. 
Med novo prijavljenimi je bilo največ prijavlje-
nih zaradi izteka zaposlitve zaradi določenega 
časa 118, trajnih presežkov 23 in iskalcev prve 
zaposlitve 7.

V istem obdobju je bilo iz evidence brezpo-
selnih na Uradu za delo Mozirje odjavljenih 147 
oseb, kar je skoraj 10 odstotkov manj kot v ena-
kem obdobju lani, med njimi 105 zaradi zaposli-
tve, teh je bilo slabih 20 odstotkov manj kot v 
enakem obdobju predhodnega leta.

NA MOZIRSKEM OBMOČJU UPAD ŠTEVILA 
DELOVNO AKTIVNIH

Vodja uradov za delo Velenje in Mozirje Bran-
ka Škulj Nussdorfer je povedala: »Trg dela na 
območju Urada za delo Mozirje kaže po zadnjih 
gibanjih rast brezposelnosti in temu posledično 
upad delovno aktivnega prebivalstva in porast 
stopnje registrirane brezposelnosti. 

Prijavljene osebe v brezposelnost zaradi pos-
ledic razglašene epidemije covid-19 napovedu-
jejo, da se bodo po vsej verjetnosti zaposlovale 
nazaj k prejšnjim delodajalcem, ko minejo izre-
dne razmere in se umiri trg dela.« 

Tekst in foto: Marija Lebar

Za 2,3 odstotka
se kaže povečanje brezposelnosti na 
Uradu za delo Mozirje v marcu glede 
na februar.

186 oseb
se je prijavilo na novo v prvem 
tromesečju na Uradu za delo Mozirje, kar 
je dobrih 23 odstotkov več kot v enakem 
obdobju lani.
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ZAVOD RS ZA ZAPOSLOVANJE

Prva izplačila delodajalcem po interventnih zakonih 
predvidoma 11. maja

Do 19. aprila so na republiškem 
zavodu za zaposlovanje prejeli 
32.000 vlog delodajalcev za povra-
čilo nadomestila plač zaradi posle-
dic ukrepov proti novemu korona-
virusu. Ocenjujejo, da bo končna 
številka manjša zaradi večkrat 
predloženih istih vlog.

POVRAČILO ZA DOBRIH 260 
TISOČ ZAPOSLENIH

Po neuradnih, začasnih podat-
kih so pri zavodu do ponedeljka, 
20. aprila, prejeli skupaj več kot 
32.000 vlog delodajalcev za povra-
čilo nadomestila plače za več kot 
262.000 zaposlenih, na podlagi za-
kona o interventnih ukrepih za za-
jezitev epidemije covid-19 in ome-
jitev njenih posledic za državljane 
in gospodarstvo (ZIUZEOP) ter za-

kona o interventnih ukrepih na po-
dročju plač in prispevkov (ZIUPPP). 
Ocenjujejo, da bo končno število za 
približno desetino nižje zaradi ve-
likega števila večkrat predloženih 
vlog.

KDO JE UPRAVIČEN DO 
POVRAČILA?

V skladu z zakonom, ki je začel 
veljati 11. aprila, lahko delodajal-
ci uveljavljajo povračilo nadome-
stila plače za zaposlene, ki so jih 
napotili na začasno čakanje na 
delo od 13. marca, za zaposlene, 
ki ne morejo opravljati dela zara-
di višje sile, to pomeni zaradi ob-
veznosti varstva otrok, ustavitve 
javnega prevoza ali zaprtja me-
ja, od 29. marca pa za tiste za-
poslene, ki ne morejo opravlja-

ti dela zaradi odrejene obvezne 
karantene.

POZIV ZA DOPOLNITEV VLOGE 
PREJELO PREKO 8 TISOČ 

DELODAJALCEV
»Če so delodajalci že oddali vlo-

go za začasno čakanje na delo po 
ZIUPPP – to je bilo na našem porta-
lu za delodajalce možno do 6. apri-
la – smo vlogo sprejeli in upošte-
vali, vendar jo je zaradi nove, dru-
gačne zakonodaje po ZIUZEOP tre-
ba dopolniti. Od 15. do 19. aprila je 
poziv za dopolnitev vloge prejelo 
okrog 8.400 delodajalcev. Ti imajo 
za njeno dopolnitev na voljo 8 dni 
od prejema poziva,« so sporočili z 
zavoda. 

IZPLAČILA 10. V MESECU 
Prve sklepe o povračilu izplača-

nih nadomestil plače so začeli iz-
dajati konec prejšnjega tedna, ta-
ko da jih je do sedaj prejelo 568 
delodajalcev. Je pa bilo v tem ča-
su, odkar je začel veljati ZIUZEOP, 
tudi 1.100 odstopov delodajalcev od 
vlog, predvsem zaradi njihove pod-
vojenosti. 

Načrtujejo, da bodo prva izpla- 
čila delodajalcem po intervent- 
nih zakonih lahko izvedena 11. 
maja. Predvideva se mesečno 
izplačevanje povračil nadomesti-
la plače, in sicer 10. v mesecu za 
izplačana nadomestila zaposle-
nim iz predhodnega meseca. Če 
10. v mesecu ni delovni dan, se 
izplačilo opravi prvi naslednji de-
lovni dan.

Marija Lebar

OBČINA GORNJI GRAD

Za vodjo režijskega obrata izbran Franc Veršnik

Franc Veršnik bo med drugim 
nadziral izvajalce Komunale 

Gornji Grad. (Foto: SŠ)

Gornjegrajska Komunala ureja svoje prostore na novi lokaciji na 
območju poslovne cone Smreka. (Foto: Jožica Rihter)

V gornjegrajski občini so v pre-
teklem letu v kadrovskem načr-
tu in proračunu načrtovali ustano-
vitev režijskega obrata, letos so v 
njem zaposlili vodjo. V oktobru je 
bil objavljen javni natečaj za delov-
no mesto vodja režijskega obrata, 
nanj se je prijavilo več kandidatov. 
Izmed vseh je bil na razpisano de-
lovno mesto izbran Franc Veršnik, 
ki je od 1. aprila zaposlen kot viš-
ji svetovalec za vodenje režijske-
ga obrata.

REŽIJSKI OBRAT
Delo vodje režijskega obrata za-

jema načrtovanje, vodenje in nad-
zor raznih del, predvsem na po-
dročju gospodarskih javnih služb, 
nadzor nad izvajanjem investicij, 
koncesij. Nadziral bo izvajalce jav-
nega gospodarskega podjetja na 
terenu – Komunalo Gornji Grad. Kot 
je povedala direktorica občinske 
uprave Jožica Rihter, je režijski 
obrat sestavni del občinske upra-
ve, zato Veršnik trenutno pomaga 
tudi pri pripravi javnega razpisa za 
šolske prevoze in pri projektu na-

kupa kombija za šolske prevoze in 
prevoze občanov.

NAKUP KOMBIJA
Pri šolskih prevozih so stroški 

zelo veliki. Ker so se pokazale tu-
di potrebe prevozov za društva in 
občane, ki nimajo svojega prevoza, 
se je župan Anton Špeh odločil, 
da se kupi kombi, ki bo namenjen 

vsem tem prevozom. Z nakupom se 
je strinjal tudi občinski svet. Višina 
investicije bo dobrih 40 tisoč evrov. 
Da bo kombi čim bolje izrabljen, bo 
namenjen občanom za nujne pre-
voze do zdravnika, bolnišnic ali 
upravne opravke ter društvom za 
njihove potrebe. Strošek prevozov 
bo manjši, kot je bil do sedaj stro-
šek najemanja prevozov.

UREJANJE POSLOVNIH 
PROSTOROV

Vodja režijskega obrata skupaj z 

direktorjem gornjegrajske Komu-
nale Zdenkom Purnatom načrtu-
je urejanje občinskih cest. Trenu-
tno preverjajo stanje cest in pot-
rebe po urejanju, nekatera dela na 
cestah se že izvajajo. Na Komuna-
li so tudi sredi urejanja svojih no-
vih prostorov na območju poslov-
ne cone Smreka. Prav tako urejajo 
prostore za Zavod za gozdove Slo-
venije v sedanjem objektu Komu-
nale.

Štefka Sem
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PODJETJE KLS LJUBNO

Razvijajo nove tehnologije za izdelke za električne avtomobile

Generalni direktor Mirko 
Strašek: »Za nov program 

gradimo novo tovarno, kamor 
smo vložili že približno 18 

milijonov evrov.«

V ljubenskem podjetju KLS v 
razvoj letno vlagajo milijonske 
zneske. Veliko v gradnje novih 
objektov, a gre večji del finanč-
nih sredstev za nakup nove opre-
me in modernizacijo obstoječih 
proizvodnih linij ter za razvoj no-
vih produktov in novih procesov, ki 
so za razvoj in dolgoročno stabil-
no poslovanje KLS nujno potrebni. 
Ob vse večji proizvodnji električnih 
avtomobilov na svetu so tudi na 
tem področju v podjetju našli nov 
izziv in nove rešitve.

RAZVOJ KOMPONENT ZA DVA 
KUPCA

Trenutno v KLS razvijajo pro-
izvode za pogon električnih av-
tomobilov za enega kitajskega in 
enega nemškega kupca. Gre za 

stroškov. Pred kratkim smo posla-
li začetne vzorce kitajskemu kup-
cu. Kljub sedanji krizi tega razvoja 
ne smemo ustaviti, saj imamo cilj, 

da bomo julija letos pripravljeni 
na zagon serijske proizvodnje,« je 
razložil Strašek in dodal, da zaradi 
pandemije še ne vedo, kdaj se bo 
ta res zagnala, saj to zahteva pred-
hodno verifikacijo procesov ter nji-
hovih in kupčevih timov, kar se je 
zdaj ustavilo.

Tekst in foto: Štefka Sem

VODSTVO PODJETJA HISENSE GORENJE NAPOVEDALO VEČJE ODPUŠČANJE DELAVCEV

V Velenju predvidenih 1.000 zaposlenih manj, 
v celotni skupini kar 2.200

V podjetju Hisense Gorenje, kjer 
je zaposlenih tudi precej Zgornje-
savinjčanov, so napovedali, da bo-
do močno znižali število zaposlenih. 
Do konca leta naj bi v Velenju zaradi 
pandemije in posledično upada na-
ročil brez dela ostalo 1.000 ljudi, od 
tega 700 v proizvodnji in 300 v re-
žiji. Novica o zmanjšanju števila za-
poslenih je poleg delavcev razburila 
tudi predstavnike Gorenjevega sin-
dikata in velenjske občine.

VZROK ZA ODPUŠČANJE 
PANDEMIJA IN UPAD NAROČIL
Skupina Hisense Europe načrtu-

je množično odpuščanje delavcev, 
v velenjskem obratu okrog 1.000, v 
celotni skupini naj bi bilo konec le-
ta 2.200 zaposlenih manj. Kitajski 
lastniki navajajo, da so že v marcu 
zaznali močan upad naročil gospo-
dinjskih aparatov, trend se je na-
daljeval tudi v aprilu, ko so naroči-
la upadla kar za dve tretjini, tako za 
april in maj pričakujejo dodatno iz-
gubo. V skupini pravijo, da bo do zni-
žanja števila zaposlenih prišlo tu-
di z mehkimi oblikami odpuščanj in 

spremembami poslovnega modela. 
Proizvodnjo v Velenju so zaradi 

epidemije ustavili za tri tedne, po 
velikonočnih praznikih pa so po-
novno postopno pričeli z delom. 
Sicer so v Hisense Gorenje decem-
bra lani napovedovali dvig učinko-

vitosti proizvodnje, februarja letos 
so sporočili, da bo brez dela ostalo 
176 ljudi, zdaj pa kaže, da bo števil-
ka še bistveno višja. 

OGORČEN ODZIV SINDIKATA 
Nad novico o odpuščanju so se 

ogorčeno odzvali na Zvezi svobod-

nih sindikatov Slovenije (ZSSS) in 
v Sindikatu kovinske in elektroin-
dustrije Slovenije (SKEI). Iz sindi-
kata SKEI Gorenje so se že sesta-
li s predstavniki velenjske občine, 
posveti uprave Gorenja s sindika-
tom in svetom delavcev pa bodo 

stekli v začetku maja. Po besedah 
predsednika sindikata SKEI Gore-
nje Žana Zebe so se bili zaposle-
ni v času krize pripravljeni marsi-
čemu odreči, podjetje pa je dobilo 
pomoč države tudi z namenom, da 
do odpuščanja ne bi prišlo.

HUD UDAREC ZA REGIJO 
Delavski direktor Gorenja Drago 

Bahun se sprašuje, zakaj vodstvo 
Gorenja ne uporabi skrajšanega 
delovnega časa in ukrepa čakanja 
na domu. Zanj je napovedano od-
puščanje delavcev popolnoma ne-
sprejemljivo, od vlade pa pričaku-
je, da se opredeli do predvidenega 
v Gorenju. 

Velenjski podžupan Peter Der-
mol je dejal, da bodo po sestanku 
s predstavniki zaposlenih opravili 
pogovor tudi z vodstvom Gorenja. 
Tudi zanj je odločitev o zmanjša-
nju števila zaposlenih nedopust-
na, saj bi v predvidenem obsegu 
povzročila pravo socialno bombo 
v Velenju in okolici. Dermol napo-
veduje, da bodo kot lokalna skup-
nost odpuščanju ostro nasproto-
vali z vsemi možnimi sredstvi, ne-
nazadnje imajo nemalo obljub o 
novih delovnih mestih in novi to-
varni s strani novega vodstva Go-
renja, ki ga je leta 2018 prevzel ki-
tajski Hisense. 

Barbara Rozoničnik

Do konca leta naj bi v velenjskem Gorenju zaradi pandemije in 
posledično upada naročil brez dela ostalo 1.000 ljudi. (Foto: IS)

tri izdelke, ki jih razvijajo v tes-
nem sodelovanju s kupci, je pove-
dal generalni direktor Mirko Stra-
šek. Kot vedno gre ob tem za dvo-
boj vrhunske kakovosti in čim niž-
je cene, česar pogosto ni mogoče 
rešiti z znano tehnologijo in z že 
uveljavljenimi proizvodnimi pro-
cesi. Zato je treba v fazi razvoja 
razviti tehnologijo in osvojiti nove 
proizvodne procese.

VELIKA VLAGANJA V NOVO 
TOVARNO

»Za nov program gradimo no-
vo tovarno, kamor smo vložili že 
približno 18 milijonov evrov. Pro-
jekt poteka že tretje leto. Veliko 
delamo na razvoju novih tehnolo-
gij, proizvodnih procesov in pro-
totipov, kar zahteva več milijonov 

18 milijonov evrov
so v KLS vložili v nov program 
proizvodov za pogon električnih 
avtomobilov.
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145 LET OBSTOJA PREMOGOVNIKA VELENJE

Kljub kriznim časom izpolnjujejo ambiciozne poslovne načrte 

Premogovnik Velenje je količino proizvodnje premoga z 12 tisoč ton 
povečal na načrtovanih 15 tisoč ton dnevno. (Fotodokumentacija PV)

Premogovnik Velenje letos pra-
znuje visok jubilej, in sicer 145 let 
obstoja. Kljub kriznim časom in na-
porom po zagotavljanju nemote-
ne preskrbe z energetsko surovi-
no, ki zagotavlja tretjino energet-
skih potreb Slovenije, izpolnjujejo 
tudi ambiciozne poslovne načrte. 
Gre za podjetje, ki zagotavlja preži-
vetje tudi mnogim družinam v na-
ši dolini.
POMEMBNA OSKRBA Z ENERGIJO

Epidemija novega koronavirusa 
je prizadela slovensko gospodar-
stvo. Panoga, ki v mora teh kriznih 
časih obratovati čim bolj nemote-
no, je energetika. Tretjino sloven-

skih potreb po električni energi-
ji zagotavlja Termoelektrarna Šo-
štanj, kateri surovino za proizvo-
dnjo prepotrebne dobrine zagota-
vlja Premogovnik Velenje. 

POVEČALI PROIZVODNJO
Ta je proizvodnjo premoga pri-

lagodil izrednim razmeram v drža-
vi in je količino proizvodnje premo-
ga z dveh obratujočih odkopov z 
12.000 ton povečal na načrtovanih 
15.000 ton dnevno. Tudi v tem pod-

252 milijonov ton 
premoga so v 145 letih nakopali 
v premogovniku.

jetju so se prilagodili na epidemijo 
in so v premogovniku pripravili tri 
različne scenarije obratovanja. 

PREVENTIVNI UKREPI
Za zajezitev širjenja koronaviru-

sa so med drugim namestili dezin-
fekcijska sredstva in nove dozirnike 
razkuževalnih sredstev na več loka-
cijah, predvsem tam, kjer je pretoč-
nost največja, nabavili so tako kirur-
ške maske kot maske, ki so primer-
ne za zaščito pred kapljičnimi okuž-
bami. Uvedli so tudi nov režim uvo-
za in izvoza v jamo ter omejili šte-
vilčni vstop rudarjev v kletko izvo-
znega stroja. Pri vratarnici preko 
termokamere preverjajo morebitno 
bolezensko stanje zaposlenih.

NISO POZABILI NA VISOKI 
JUBILEJ

Vsi sprejeti ukrepi pomeni-
jo, da morajo v zagotavljanje ne-
motene preskrbe s premogom 
vlagati velike napore. Kljub te-
mu niso pozabili na visok jubilej, 
ki so ga obeležili nedavno, in si-
cer častitljivih 145 let, od kar so 
v rudniku prevrtali glavni lignitni 
sloj. Od takrat so velenjski rudarji 
nakopali preko 252 milijonov ton 
premoga. V tej uspešni zgodbi so 
sodelovali in še sodelujejo mnogi 
Zgornjesavinjčani, saj to uspeš-
no podjetje že vrsto let zagota-
vlja preživetje mnogim družinam 
v naši dolini.

NAGRADA ZAPOSLENIM
Kljub premikom celotnega go-

spodarstva k brezogljični družbi 
si je v trenutni situaciji in glede na 
energetske potrebe v državi težko 
predstavljati zagotavljanje električ-
ne energije brez velenjskega premo-
govnika. Izkazalo se je, da sodi med 
gospodarske družbe, ki opravljajo 
dejavnost, ki je ključnega pomena 
za delovanje države. Zaradi tega so 
svojo dejavnost tudi v teh zahtevnih 
časih organizirali tako, da zagota-
vljajo nemoteno proizvodnjo premo-
ga. Uspelo jim je doseči odlične re-
zultate. Odločili so se, da bodo nag-
rado v višini 200 evrov bruto izpla-
čali vsem zaposlenim, ki so delali na 
delovnem mestu in prispevali k am-
bicioznim načrtom podjetja, da bo v 
letošnjem letu ustvarilo dobiček.

PRIPRAVLJENI TUDI NA SLAB 
SCENARIJ

Čeprav ne kaže na to, so v pre-
mogovniku pripravljeni tudi na 
scenarij, da bo premoga zmanjkalo 
ali da bo država predčasno zaprla 
premogovnik. Svojo prihodnost vi-
dijo v znanjih z visoko dodano vre-
dnostjo, zato razvijajo programe, ki 
jih v bodoče želijo še bolj uspešno 
tržiti, predvsem svoje znanje in iz-
kušnje, ki so se nabrale v vseh teh 
letih delovanja premogovnika.

Roman Mežnar

V NAZARJAH ŠE OBOGATENA PONUDBA DOMAČIH PREHRAMBNIH IZDELKOV

Po domačem »diši« že iz dveh avtomatov

Veliko povpraševanje kupcev kaže na veliko podporo lokalni 
samooskrbi in zaupanje domačim kmetom.

V Nazarjah, v objektu nekda-
nje Glinove vratarnice nasproti 
gradu Vrbovec, od prejšnjega te-
dna dalje stojita že dva avtomata 
za prodajo domačih prehrambnih 
izdelkov. Avtomatu kmetije Spo-
dnji Strmčnik iz Strmca nad Lu-
čami, v katerem je najti pestro iz-
biro mlečnih izdelkov, se je prid-
ružil še avtomat za prodajo izdel-
kov pod blagovno znamko Kašta 
solčavskih kmetij. V njem so na 
voljo domači Klemenči suhome-
snati izdelki kmetije Klemenšek in 
izdelke iz kozjega mleka kmetije 
Matk iz Logarske Doline.

Prodajni aparat kmetije Spodnji 
Strmčnik je, sodeč po spletnih ob-
javah lastnika Janeza Rosca, pot-
rebno zelo pogosto polniti. Prav ta-
ko je v FB skupini Lokalna preskrba 
Zgornje Savinjske in Šaleške doli-
ne moč brati komentarje zadovolj-
nih kupcev, ki pa včasih zaradi veli-
kega povpraševanja ostanejo pra-
znih rok in morajo počakati na na-
slednjo pošiljko svežih izdelkov. 
Vse tri kmetije, ki v obeh aparatih 
ponujajo svoje izdelke, zagotavlja-
jo povsem domače surovine in tra-
dicionalno pridelavo. 

Tekst in foto: Tatiana Golob
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NOV MOST V LJUBIJI

V Kolovrat, Zavarše in Ržiše odslej bolj varno

Nov betonski most z asfaltno prevleko je zamenjal starega z jekleno 
konstrukcijo in lesenim povoznim delom. 

V teh dneh delavci podjetja Ni-
vo Eko zaključujejo projekt gradnje 
novega sodobnega mostu preko 
potoka Ljubija v Ljubiji in moder-
nizacije cest, ki se nanj navezujejo. 
Gradnja novega mostu je del ob-
sežnega projekta ureditve brežin 
Ljubije, ki ob deževnih nalivih hit-
ro in precej naraste, s tem pa ogro-
ža okoliška zemljišča.

UČVRSTILI BREGOVE 
OB POTOKU

V drugi polovici lanskega leta 
so izvajalci pričeli s temeljito ure-
ditvijo brežin potoka. Bregove so 
učvrstili z velikimi skalami, ki so 
jih med sabo povezali z betonom 
in tako poskrbeli, da voda ob ne-
urjih ne bo več odnašala materia-
la. Na določenih mestih se je letno 
v brežino zajedla tudi po pol me-

tra ali več, zato je bilo potrebno to 
zajeziti.

Posebna zgodba je bil most, po 
projektu imenovan Most Zavar-
še Kolovrat. Jeklena konstrukcija 

in lesen povozni del že dolgo nis-
ta več omogočala varne uporabe, 
vzdrževalna dela so bila pogosta. 
Vse to je narekovalo potrebo po te-
meljiti rekonstrukciji oziroma grad-

nji novega mostu, tokrat z armira-
no betonsko konstrukcijo in as-
faltno prevleko. Z deli so pričeli la-
ni decembra.

GRADNJA POTEKALA KLJUB 
HUDEMU MRAZU

Predvsem januar je bil zelo hladen 
in s tem delo toliko težje in napor-
nejše. Izvajalci z deli kljub temu niso 
prekinjali. Gradnja se je malce zav-
lekla, saj je bilo potrebno urediti tudi 
podlage cest, ki se na most navezu-
jejo. Kljub temu prometnih zastojev 
na tem delu ni bilo, saj so izvajalci tik 
ob gradbišču postavili začasen most, 
ki je dobro izpolnjeval svoj namen. 
Ob tem je občinska uprava izpostavi-
la tudi dobro sodelovanje z občani, ki 
imajo tam svoja zemljišča, predvsem 
agrarna skupnost.

Tekst in foto: Benjamin Kanjir

JAVNA PREDSTAVITEV PRED UKC LJUBLJANA 

Prototipi slovenskih respiratorjev prestali zaključne teste
Ob začetku epidemije novega koronaviru-

sa se je v Sloveniji pokazala velika potreba po 
respiratorjih oziroma ventilatorjih za mehansko 
predihavanje, ki omogočajo dihanje bolnikom s 
hujšo obliko bolezni covid-19. Akcijo so začeli v 
okviru Zbornice elektro in elektronske industri-
je pri Gospodarski zbornici Slovenije. V nadalje-
vanju so se jim pridružili številni drugi partnerji, 
med njimi tudi Tehnološki park Ljubljana (TPL), 
ki ga od oktobra lani kot direktor vodi dr. Jernej 
Pintar, doma z Ljubnega ob Savinji.

ŠTIRJE RAZLIČNI PROTOTIPI RESPIRATORJA
Inženirji globalnih tehnoloških podjetij, zdrav-

niki iz UKC Ljubljana, raziskovalno razvojna pod-

jetja in še nekaj drugih organizacij so se pove-
zali v več razvojnih skupin. Po mesecu dni so 
nastali štirje različni prototipi respiratorja, ki so 
v petek, 24. aprila, prestali zaključne teste v pri-
sotnosti zdravnikov. Sledila je javna predstavi-
tev pred UKC-jem. Eden od respiratorjev, poime-
novan Diham, je nastal pod okriljem TPL.

V CELOTI NAREJEN V SLOVENIJI
Partnerji, ki so razvijali respirator Diham, 

so si zastavili za cilj, da bi lahko končni izde-
lek proizvajali v Sloveniji, s slovenskimi kom-
ponentami in slovenskim znanjem. »To inicia-
tivo smo uspeli pripeljati od popolnih začetkov 
do delujočega prototipa s pro bono trudom in 

delom. Na tej poti smo razvili kulturo sodelo-
vanja, požrtvovalnosti, agilnosti in pomoči,« je 
povedal Pintar.

TURBINSKI TLAČNI RESPIRATOR
Gre za tako imenovani turbinski tlačni respi-

rator (brez napihljivega meha), namenjen naj-
bolj kritičnim bolnikom z močno poškodovanimi 
pljuči, ki ne dihajo več sami in potrebujejo me-
dicinsko prilagojeno doziranje mešanice zraka 
in kisika. Naprava je zasnovana na način, da lah-
ko deluje v bolnišničnem okolju, v mobilnih bol-
nišnicah ali samostojno. 

Jedro naprave predstavlja motor s puhalom. 
Za delovanje naprava samostojno zagotavlja 
lasten vir tlaka in pretoka zraka, zato ne potre-
buje komprimiranega zraka. Naprava je neodvi-
sna od drugih virov, če ji zagotovimo električno 
omrežje in vir kisika. Regulacija omogoča prila-
gajanje delovanja naprave stanju pacienta in 
navodilom zdravniškega osebja.

ZGLED PRIHODNJIM RODOVOM INŽENIRJEV
Dr. Jernej Pintar si želi, da prototipa ne bo pot-

rebno uporabiti v praksi: »Želimo si, da bi služil 
kot zgled in motivacija bodočim rodovom inže-
nirjev, ki bodo nekega dne ustvarjali še boljše 
naprave, zdravila in ostale rešitve. Ta narod ima 
inženirstvo v svojih genih, a vseeno prepogosto 
pozabimo, kaj so naše prednosti in kako jih izko-
ristiti. Mladi, postanite inženirji!«

Barbara Rozoničnik
Vrhunski slovenski inženirji so v sodelovanju z zdravniško stroko razvili štiri različne 

prototipe respiratorja. Dr. Jernej Pintar je drugi z desne spredaj. (Foto: TPL)
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V. D. DIREKTORICE ZGORNJESAVINJSKEGA ZDRAVSTVENEGA DOMA NAZARJE BOŽENA HERZOG

»Poslovanje v letu 2019 je bilo pozitivno 
predvsem na račun vplačil nekaterih občin 

za pokrivanje izgub«

Mozirjanka Božena Herzog je v ja-
nuarju kot vršilka dolžnosti direkto-
rice Javnega zavoda Zgornjesavinj-
ski zdravstveni dom Nazarje prevze-
la njegovo začasno vodenje. V febru-
arju je bila na javnem razpisu ena od 
šestih kandidatov, ki so kandidira-
li za mesto direktorja. Svet zavoda jo 
je soglasno izbral za direktorico, so-
glasje k njenemu imenovanju so dali 
tudi župani. Ravno, ko bi morala pos-
tati direktorica, pa je številne načr-
te, med drugim tudi podpis pogod-
be, preprečila širitev novega korona-
virusa.

- Še vedno ste v. d. direktorice, ali se to pri 
delu kaj pozna, bi imeli več pristojnosti, če 
bi bili direktorica, in kdaj pričakujete podpis 
pogodbe?

Status direktorja kratkoročno nima nobenega 
posebnega vpliva na delo. Podpis pogodbe je v 
tem primeru, ko je direktor že izbran, formalnost 
in bo izveden takoj, ko bodo razmere dopušča-
le. Osebno sem prosila, da se podpis izvede ob 
prvem sklicu seje sveta zavoda. Pogodba pome-
ni obojestransko zavezo za plodno sodelovanje 
med svetom zavoda in direktorjem in je dobro, 

da formalni del pospremi tudi razgovor o med-
sebojnih pričakovanjih.

- Kako gledate na to, da svet zavoda še ni-
ma predsednika?

Menim, da obstaja tudi v svetu zavoda veliko 
volje za nov začetek in da bo tudi predsednik iz-
bran in potrjen takoj, ko bodo razmere to dopuš-
čale. Dolgoročno bi seveda lahko predstavljalo 
to težavo, saj je za aktivno vlogo sveta zavoda 
dobro vodenje tega organa zelo pomembno.

- Kakšne načrte ste si zadali, ko ste kandi-
dirali za direktorico nazarskega zdravstve-
nega doma, in ali se kaj od tega že izvaja?

Glede na dolgoletno izgubo zavoda je po-
slovanje brez izgube seveda pomembno, ma-
nevrskega prostora za prihranke v zdravstvenih 

zavodih pa ni veliko. Po vsej Sloveniji se sreču-
jejo s podobnimi težavami pri finančnem poslo-
vanju, res pa je, da so jih marsikje rešili z mor-
da bolj radikalnimi odločitvami, kot jih je pred-
videl sanacijski program našega zdravstvenega 
doma izpred dveh let, ki ni bistveno posegal v 
obseg storitev za občane, prav tako ni predvidel 
dodatnega financiranja programov s strani ob-
čin, razen za pokrivanje preteklih izgub.

- Se bo dostopnost do storitev kaj spreme-
nila?

Ključni načrti in cilji so vezani na dostopnost, 
obseg in kakovost naših storitev za prebivalce 
doline. Ob primarnem zdravstvu res največkrat 
pomislimo na družinske zdravnike, vendar je ce-
lotna ponudba še bistveno širša – od zobozdra-
vstva, lastnega laboratorija, fizioterapije, patro-
nažne službe, referenčnih ambulant, zdravstve-
no-vzgojnega centra do nekaterih specialistič-
nih storitev, ki jih želimo še posebej krepiti. 

Naša dolina se razprostira na izjemno velikem 
geografskem območju, najbolj oddaljeni pacien-
ti že do Mozirja potrebujejo skoraj eno uro vožnje 
in še zdaleč ni vseeno, ali se morajo peljati še 20 
ali 30 minut do okulista po recept za očala ali na 
posvet z diabetologom ali psihiatrom.

- Katere vse aktivnosti je prekinila epide-
mija bolezni covid-19?

Epidemične razmere so zavrle tudi že zače-
te aktivnosti na področju ponovnega prevze-
ma dela programa nujne medicinske pomoči 
(NMP), ki je začasno oddan v Velenje. V teh raz-
merah zelo verjetno ne bo druge možnosti, kot 
da se trenutno stanje podaljša še do konca leta, 
saj bomo zaradi epidemije izgubili vsaj 4-6 me-
secev za zagotovitev pogojev za izvajanje NMP 
v celoti.

Daleč najzahtevnejši izziv bo privabiti najbolj-
še kadre, še posebej po tem, ko smo si v lan-
skem letu ustvarili sloves zdravstvenega do-
ma z ne najboljšimi okoljem za delo ob tem, da 
imajo težave z zagotavljanjem zdravnikov prav v 
vseh zdravstvenih domovih po Sloveniji. Dobro 
bomo morali razmisliti, kaj še lahko ponudimo 
zdravnikom. Samo izboljšanje medsebojnih od-
nosov ne bo dovolj.

S tega vidika so trenutno akutna vsaj tri do 
štiri področja. Za ponovno vzpostavitev nujne 
medicinske pomoči v celoti bi potrebovali vsaj 
štiri dodatne zdravnike, aktivnosti tudi zaradi 
epidemičnih razmer ne moremo izvajati dovolj 
intenzivno. Novo zobozdravnico za zobno ambu-
lanto v Nazarjah smo v marcu že uspeli privabi-

ti. K nam prihaja iz Ljubljane in je velika obože-
valka lepot naše doline, ki jo je k nam še pose-
bej pritegnila prijaznost naših ljudi.

- Preobremenjena je tudi pediatrinja. Se 
kažejo kakšne možnosti za še enega pedia-
tra v dolini?

V našo dolino se v zadnjih letih priseljuje tu-
di veliko mladih družin, celo tako veliko, da na-
ši pediatri oziroma družinski zdravniki nimajo 
niti enega prostega mesta več za vpis otrok. 
Pospešeno iščemo tako začasne rešitve kot tu-
di novega dodatnega pediatra, ki je dolgoroč-
no nujen. 

Prosto mesto in razpis imamo tudi še za šes-
tega družinskega zdravnika, saj so nekatere am-
bulante še vedno preobremenjene in so zato ta-
ko zdravniki kot pacienti marsikdaj upravičeno 
nezadovoljni. Skrbi me, da bo zaradi epidemije, 

Božena Herzog: »Epidemične razmere so 
zavrle tudi že začete aktivnosti na področju 
ponovnega prevzema dela programa nujne 

medicinske pomoči.« »Ne deluje kar 30-40 odstotka pro-
gramov – celotno zobozdravstvo, fizi-
oterapija, preventivne dejavnosti, re-
ferenčne ambulante.«

»Za ponovno vzpostavitev nujne medicinske 
pomoči v celoti bi potrebovali vsaj štiri do-
datne zdravnike.«
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katere posledice bomo čutili še vsaj kakšno le-
to, težko hitro in optimalno reševati predvsem ta 
kadrovski vidik.

- Kako je z dolgom zdravstvenega doma in 
kakšen je bil poslovni izid leta 2019, poziti-
ven ali negativen?

Poslovanje v letu 2019 je bilo sicer pozitivno, 
vendar predvsem na račun vplačil nekaterih ob-
čin za pokrivanje izgub iz preteklih let. Izvaja-
nje sanacijskega programa je sicer dalo dolo-
čene rezultate in je zato tekoča izguba manjša, 
vendar tudi na račun nižjih stroškov zaradi okr-
njenega delovanja splošnih ambulant, kar v pri-
hodnje seveda ni vzdržno. Poleg tega se je re-
lativno velik strošek dogovorjenega poračuna 

plač za pretekla leta prestavil v leto 2020, zara-
di česar je bila izguba v lanskem letu prav tako 
toliko manjša.

- Bo epidemija novega koronavirusa vpli-
vala tudi na letošnji poslovni izid? Kako vpli-
va na poslovanje, katere vse storitve so od-
padle?

Na letošnje poslovanje bo imela epidemija 
velik vpliv. V celoti bo na letnem nivoju izgub-
ljenih vsaj 25-30 odstotkov obsega naše celot-
ne dejavnosti, ki jih v kasnejših mesecih ne bo 
možno v celoti nadomestiti. Ne deluje kar 30-40 
odstotka programov – celotno zobozdravstvo, 
fizioterapija, preventivne dejavnosti, referenč-
ne ambulante. Poleg tega imamo zaradi nuj-
nih nabav zaščitnih sredstev in druge opreme, 
ki jo potrebujemo za delo v teh razmerah, doda-
tne materialne stroške. Tečejo tudi usklajevanja 
v zvezi z dodatki za zaposlene za delo v rizičnih 
razmerah in pod večjimi obremenitvami, kar po-
meni višje stroške dela. 

Po drugi strani še nimamo nobenih zagotovil, 
da bo karkoli od tega v celoti ali vsaj delno kri-
la zdravstvena blagajna. Resnično upam, da v 
primeru zdravstvenih zavodov država ne bo pre-

nesla negativnih posledic epidemije na zdra-
vstvene zavode oziroma posredno spet na ob-
čine ustanoviteljice.

- Na začetku epidemije ste imeli veliko te-
žav z dobavo zaščitne opreme, sedaj se je to 
nekoliko izboljšalo. Kakšna navodila imate 

glede nošenja zaščitne opreme zdravstve-
nih delavcev?

V ZD Nazarje glede standarda osebne varo-
valne opreme sledimo priporočilom Nacionalne-
ga instituta za javno zdravje (NIJZ). V času epi-
demije ne sprejemamo pacientov z respiratorni-
mi simptomi, zato ni predvidena posebna obve-

zna zaščitna oprema. Po navodilih NIJZ gre za ad-
ministrativne ambulante v ZD (oskrba bolnikov s 
posveti po telefonu), ki ob rednem delu ne potre-
bujejo posebne dodatne zaščitne opreme.

Ker kljub temu sprejemamo in obravnavamo 
paciente brez znakov respiratornih okužb, ki jih 
posebej obravnava triažna sestra na vhodih v 
zdravstvene postaje, je priporočena uporaba ki-
rurških mask. Doslej pripomb s strani pacientov 
na njihovo uporabo nismo prejeli.

- V Mozirju urejate ambulanto za psiho-
loginjo? Lahko poveste kaj o tem in o mo-
žnostih za še enega splošnega zdravnika v 
Mozirju?

Glede na trenutne razmere je potrebno iz-
koristiti vse možnosti na obstoječih zdra-

vstvenih postajah, ki nam jih nudijo občine 
ustanoviteljice. Psihologinja je na postaji v 
Nazarjah delila isti prostor s še tremi speci-
alističnimi dejavnostmi in pogoji za delo res 
niso bili ustrezni. 

Kot rečeno, nujno potrebujemo še šestega 
zdravnika družinske medicine, za katerega prav 
tako nimamo primernega prostora v Nazarjah in 
je njegovo lociranje v mozirski zdravstveni po-
staji ena izmed možnosti.

- Kako doslej ocenjujete sodelovanje z 
župani, imate občutek, da vam stojijo ob 
strani?

Župani upravičeno pričakujejo, da bo zdra-
vstveni dom zagotavljal dogovorjene zdravstve-
ne storitve občanom in pri tem posloval stabil-
no. Vsi dosedanji razgovori so tekli izjemno ko-
rektno, tudi v najtežjih trenutkih izrednih razmer 
so nam vedno priskočili na pomoč. 

V prihodnjih mesecih si bom prizadeva-
la predvsem za transparentno informiranje in 
skupno odločanje o vseh ključnih zadevah. Epi-
demija bo vplivala na našo prihodnost na števil-
nih ravneh in novi realnosti se bomo morali hit-
ro in učinkovito prilagajati.

Tekst in foto: Štefka Sem

»Naši pediatri oziroma družinski zdravni-
ki nimajo niti enega prostega mesta več za 
vpis otrok.«

»Najbolj oddaljeni pacienti že do Mozirja 
potrebujejo skoraj eno uro vožnje in še zda-
leč ni vseeno, ali se morajo peljati še 20 ali 
30 minut do okulista po recept za očala ali 
na posvet z diabetologom ali psihiatrom.«

»Dobro bomo morali razmisliti, kaj še lah-
ko ponudimo zdravnikom. Samo izboljšanje 
medsebojnih odnosov ne bo dovolj.«

»Po vsej Sloveniji se srečujejo s podob-
nimi težavami pri finančnem poslovanju, 
res pa je, da so jih marsikje rešili z mor-
da bolj radikalnimi odločitvami, kot jih 
je predvidel sanacijski program našega 
zdravstvenega doma izpred dveh let.«

OBČINA NAZARJE

Prikazovalnik hitrosti umirja promet pri šoli

Ob regionalki nameščen prikazovalnik s svetlobnim signalom opozarja voznike na 
morebitno prekoračitev hitrosti. (Fotodokumentacija Občine Nazarje) 

Ob Zadrečki cesti pri Osnovni šoli Nazarje je od 
prejšnjega meseca nameščen prikazovalnik hitro-
sti. Občina Nazarje se je odločila, da ga postavi na 
tamkajšnjem območju, kjer se gibljejo najranlji-
vejši udeleženci v prometu – šolarji in ostali pešci. 
Naprava beleži in na poseben portal prenaša le 
podatke o izmerjenih hitrostih, ne pa tudi slike. 

V decembru je podjetje Sipronika v sodelo-

vanju z Zavarovalnico Triglav objavilo razpis za 
sofinanciranje 12 pametnih prikazovalnikov, ki 
jih zavarovalnica financira v višini 60 odstot-
kov. Med prijavljenimi in nato izžrebanimi obči-
nami je bila tudi nazarska občina, ki je za naba-
vo in postavitev prikazovalnika iz proračunskih 
sredstev namenila okoli 2.500 evrov. 

Marija Lebar
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PODJETJE RIHTER, LJUBNO OB SAVINJI

Letos obeležujejo tridesetletnico delovanja 
Začetki uspešnega ljubenskega podjetja Rih-

ter segajo v konec 20. stoletja, letos bodo dopol-
nili tri desetletja obstoja. Posledic epidemije pri 
obsegu poslovanja zaenkrat še ne čutijo, saj za 
letos nimajo več prostih zmogljivosti. 

Trenutno še delujejo v skladu z načrti. Režijski 
delavci delajo od doma, proizvodnjo pa so prila-
godili na način, da med zaposlenimi zagotavlja-

jo primerno varnostno razdaljo. Računajo, da so 
se njihovi stroški zaradi ukrepov, sprejetih zara-
di bolezni covid-19, znatno povišali.

Več o samih začetkih podjetja, njihovem ra-
zvoju in zdajšnjih izzivih v eni od prihodnjih šte-
vilk Savinjskih novic.

Marija Lebar

GASILSKA ZVEZA ZGORNJE SAVINJSKE DOLINE 

Po 65 letih skupščina prvič opravljena dopisno

Silovita neurja zahtevajo angažiranost številnih gasilcev. 3. julija lani se je eno tako 
razbesnelo s točo nad Mozirjem. (Fotodokumentacija PGD Mozirje)

Predsednik Janko Žuntar je v poročilu pisal 
tudi o sedanjem stanju zaradi koronavirusa 

in se zahvalil gasilcem, ki so vedno 
pripravljeni priskočiti na pomoč. (Foto: ML)

Prav v dneh, ko so bili razglašeni ukrepi za za-
jezitev širjenja nove bolezni, je zgornjesavinjska 
gasilska zveza (GZ ZSD) nameravala izvesti svo-
jo redno letno skupščino, tokrat že 65. po vrsti. 
Ker izvedbe ni kazalo odlagati v nedogled, se je 
vodstvo po posvetu z gasilskimi društvi odloči-
lo izpeljati dopisno skupščino. Minulo leto je bi-
lo za gasilce zahtevno, poleg intervencij so imeli 
več izobraževanj, se udeležili vidnih slovesnosti 
in sodelovali na različnih dogodkih.

150 LET V SLUŽBI SOČLOVEKA 
V lanskem letu je slovensko gasilstvo obe-

ležilo številne vidne jubileje in ob tem pripravi-
lo slovesne prireditve, ki so se jih udeležili tu-
di zgornjesavinjski gasilci. Kot je poročal pred-
sednik GZ ZSD Janko Žuntar, so slovenski ga-
silci lani praznovali 70-letnico ustanovitve Ga-
silske zveze Slovenije, prav tako je preteklo se-
dem desetletij od začetkov prve gasilske šole, 
petdeset let od ustanovitve gasilskega muzeja 
v Metliki, predvsem pa 150 let od takrat, ko je na 
slovenskih tleh zaživelo organizirano gasilstvo. 
Na osrednji proslavi v Metliki so bili navzoči tudi 
zgornjesavinjski gasilci. 

DOBRO DELO VSEH KOMISIJ
Žuntar je v poročilu nanizal nekaj aktualnih 

podatkov: »V GZ ZSD je trenutno evidentiranih 
3.497 članov, kar nas uvršča med večje gasil-
ske zveze v Sloveniji. Od tega so 504 operativ-
ni člani, rezervnih je 193 članov, veteranov 457, 
pionirjev 322, mladincev 310 ter 303 pripravni-
ki, članov gasilske organizacije 1.136 ter podpor-
nih članov 334.«

Za uspešno delo s tolikšnim članstvom mo-
rajo biti usposobljene tudi posamezne komisi-
je pri zvezi. Kot je poudaril predsednik, so bile te 
delovne skozi vse leto, poleg ostalih aktivnosti 
so na ravni zveze izvedli tudi več usposabljanj 
in izobraževanj. 

SKORAJ 140 INTERVENCIJ
Zelo informativno je bilo poročilo poveljnika 

GZ ZSD Mira Brezovnika, opremljeno s številni-
mi grafi, ki nazorno kažejo organizacijo in struk-
turo članstva, izobraževanj in drugih dogodkov, 
predvsem pa udeležbe na intervencijah. Teh je 
bilo 136, po vrstah so bile vse od ukrepanja ob 
močnem vetru do prometnih nesreč, ki so po 
poveljnikovih besedah v porastu. Gasilci so po-

magali pri reševanju oboleli oseb, pri delovnih 
nesrečah, v 25 primerih so priskočili na pomoč 
ob različnih vrstah požarov. 

VSE VEČ INTERVENCIJ OB NARAVNIH 
NESREČAH

Poveljnik Brezovnik je navedel: »V letu 2019 
je bilo največ intervencij glede na vrsto nes-
reče ob poplavah in hudi toči. To je bil samo 
dvakratni dogodek; 22. junija v Zadrečki doli-
ni in 3. julija v občini Mozirje, ko smo dejansko 
uporabili vse operativce in opremo za določe-
na območja. To pomeni, da moramo biti prip-
ravljeni na takšne dogodke in po potrebi ak-
tivirati sosednja društva. Tudi nesreče v ce-
stnem prometu in reševanje obolelih oseb se 
rahlo dvigajo, upada pa število požarov. Poža-
re imamo na večjih gospodarskih objektih, kar 
pomeni, da moramo v prihodnje več delati na 
ozaveščanju lastnikov teh objektov,« je dejal 
Brezovnik in dodal, da so gasilci opravili še 45 
prevozov pitne vode. 

Marija Lebar

3.497 članov
šteje Gasilska zveza Zgornje Savinjske 
doline, kar jo uvršča med večje gasilske 
zveze v Sloveniji.
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3. RAZVOJNA OS

Še ena tožba proti začetku gradnje hitre ceste
Okoljevarstveno združenje ROVO je v začetku 

aprila vložilo na upravno sodišče tožbo in pred-
log za izdajo začasne odredbe za odpravo grad-
benega dovoljenja za odsek hitre ceste Velenje–
Slovenj Gradec na območju priključka Gaberke. 
Predstavniki gospodarstva menijo, da je to zavi-
ranje razvoja, ki je nesprejemljivo.

SPORNA DOLOČILA ZAKONA 
O RUDARSTVU

Kot je poročal časnik Delo, je ministrstvo 
za okolje in prostor 6. marca letos Darsu izda-
lo odločbo o gradbenem dovoljenju za gradnjo 
na območju priključka Gaberke. V društvu RO-
VO menijo, da pri tem niso upoštevali dejanske-
ga stanja na rudniškem prostoru v k. o. Škale 

in k. o. Gaberke. Poleg tega niso upoštevali do-
ločil zakona o rudarstvu, ki veljajo za rudniške 
prostore. 

ROVO predlaga odpravo gradbenega dovolje-
nja oziroma njegovo ničnost in začasno odred-
bo, da Dars ustavi vse dejavnosti na območju. 
Dars je do zdaj v umeščanje ceste, odkupe ne-
premičnin, projekte in drugo vložil slabih 15 mi-
lijonov evrov z davkom.

ODZIV ZBORNIC 
V Savinjsko-šaleški gospodarski zbornici in 

Gospodarski zbornici Slovenije (GZS) se ne stri-
njajo s tem, da nevladna organizacija vpliva na 
projekt nacionalnega pomena. »Zaviranje ra-
zvoja je za gospodarstvo nesprejemljivo, pred-

vsem pa je neprimerna aktivnost nevladne or-
ganizacije, ki je izrazito škodljiva in ogroža učin-
kovit izhod Slovenije iz krize,« pravijo v GZS.

»V dneh, ko se borimo z epidemijo covid-19 in 
ko je prihodnost številnih obrtnikov in podjetni-
kov negotova, želi novomeško Združenje ROVO 
s tožbo na upravnem sodišču ustaviti začetek 
gradnje težko pričakovane tretje razvojne osi. V 
obrtno-podjetniški zbornici takšno ravnanje ob-
sojamo in obenem opozarjamo, da obrtniki ter 
podjetniki Koroške ter Savinjsko-Šaleške regi-
je tretjo razvojno os nujno potrebujejo,« je dejal 
predsednik Obrtno-podjetniške zbornice Slove-
nije Branko Meh.

Marija Lebar

SEZNAM OČITKOV MAG. MITJI TERČETU VSE DALJŠI

Z Golt odšel sprt z lokalnimi ponudniki, sedaj zapušča 
Zavod RS za blagovne rezerve

Predsednik Nadzornega sveta družbe Golte 
Sandi Brezovnik je dejal, da so se z mag. 
Mitjem Terčetom razšli zaradi različnih 

pogledov na razvoj centra.

V medijih je odjeknila vest, da so mag. Mi-
tji Terčetu po manj kot treh tednih prekinili po-
godbo z Zavodom RS za blagovne rezerve. Pre-
kinil jo je gospodarski minister Zdravko Poči-
valšek, ki je Terčeta kot zaupnika tja pripeljal 
tri tedne po tem, ko je v začetku marca odsto-
pil z mesta direktorja zimsko letnega turistične-
ga centra Golte. Ponudniki turističnih storitev in 
prebivalci občine Mozirje trdijo, da je v letu in 
pol prišel navzkriž s skoraj vsemi, grozil s tožba-
mi, izsiljeval, izvajal mobing in odpuščal. Terče 
navedeno zanika in po navajanju 24ur.com pra-
vi, da gre za blatenje njegovega imena.

Z LOKALNIM PREBIVALSTVOM NI NAŠEL 
SKUPNEGA JEZIKA

Terče je na Golte prišel avgusta 2018 kot kriz-
ni menedžer, ki bi smučišče in turizem na pla-
nini in posledično v širši okolici oživil ter druž-
bo izkopal iz izgube. Z lokalnimi turističnimi po-
nudniki – Smučarska šola Beli zajec, Apartmaji 
Jakop, Koča Pr’ Žlajferju, Planinsko društvo Mo-
zirje, drugi gostinci, lastniki in upravljavci turiz-
ma na planini, ki ne želijo biti imenovani, ni na-
šel skupnega jezika. Družinska podjetja trdijo, 
da jih je izsiljeval z nerazumno visokimi zneski 
in jih ni želel vključevati v turistično ponudbo. 
O mobingu pripovedujejo tudi zaposleni, čemur 
Terče oporeka.

TERČE ŽELEL ZADEVE NA GOLTEH UREDITI
Sedaj že bivši direktor je trdil, da je želel na 

Golteh zadeve urediti, saj so se določeni ob-
našali, »kot da je vse njihovo«. Izsiljeval, pravi, 
da ni nikogar. V njegovo podporo je spregovo-

ril tudi predsednik Nadzornega sveta Golt San-
di Brezovnik in takšen odziv pripisal urejanju 
razmer, kar je bilo očitno za nekatere moteče. 
Prihajalo naj bi do kraje elektrike, črnih gradenj, 
imeli so brezplačne dostope, ker pa je vsa infra-
struktura v lasti Golt, pač morajo zanjo plačeva-
ti, navajajo na 24ur.com.

O SLABI IZKUŠNJI POROČAJO TUDI S 
PD MOZIRJE

Predsednik Planinskega društva Mozirje Mi-
tja Poličnik je potrdil slabo izkušnjo z nekda-
njim direktorjem in izpostavil, da društvo na pla-
nini ureja planinske poti, družbi Golte pa oddaja 

Mozirsko kočo. Z najemnino je Terče ves čas za-
mujal, dokler ni prenehal plačevati, kar za dru-
štvo predstavlja velik izpad dohodka. Da Ter-
če ni našel skupnega jezika z domačini, kar je 
ključnega pomena za uspeh v turizmu, je za 
24ur.com potrdi tudi župan občine Mozirje Ivan 
Suhoveršnik. 

UKRAJINCI SE IZ LASTNIŠTVA UMIKAJO, 
IŠČEJO SE NOVI VLAGATELJI

Na 24ur.com so kontaktirali tudi Brezovnika, 
ki je preko podjetja Sicom Invest četrtinski la-
stnik smučarskega centra. Ob njem še podjetji 
BDG in Bonnam z ukrajinskimi lastniki, ki se po 
besedah Brezovnika iz lastništva umikajo. De-
jal je, da so se s Terčetom razšli zaradi različ-
nih pogledov na razvoj centra, saj je želel inve-
stirati pet milijonov evrov v razvoj. Lastniki te-
ga zaradi izjemno slabe zimske sezone, ko so 
zabeležili milijon evrov izpada prihodkov, zimo 
pa zaključili s pol milijona evrov izgube, niso 
želeli. 

Po pisanju 24.ur.com se za nakup zimsko le-
tnega turističnega centra Golte zanimata kitaj-
ski investicijski sklad in poljsko podjetje, ki se 
ukvarja z gorskim turizmom. Dogovarjajo se tu-
di z morebitnimi domačimi vlagatelji, da bi Gol-
te vendarle rešili pred stečajem, saj se v rdečih 
številkah utaplja že 20 let. Brez odobritve kre-
dita SID banke v višini enega milijona 350 tisoč 
evrov ne bo šlo, je dejal Brezovnik, »saj to držav-
no pomoč z vstopom v lastništvo pogojujejo tu-
di tuji lastniki«.

Barbara Rozoničnik
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DRUŽBA MIZARSTVO KOVAČ D. O. O. V STEČAJ

V 41. letu se je iztekla pozitivna podjetniška zgodba 
družinskega podjetja Kovač 

Pred štirimi leti je bil kolektiv Mizarstva Kovač še v polni kondiciji, ustanovitelj Miha Kovač 
pa je zaokrožil 70 let življenja.

Nekaj let nazaj je bil Miha Kovač vesel 
svojih dosežkov družine in kolektiva.

Lani je zagorelo v obratu, v katerem so izdelovali pelete.

Iz Gospodarske zbornice Slovenije in Obr-
tno-podjetniške zbornice Slovenije ves čas epi-
demije opozarjajo, da se gospodarskemu oko-
lju majejo temelji. Za vse sicer ni kriv izbruh no-
vega koronavirusa, v veliki meri pa prav stanje 
zaprtih espejev, podjetij in ohromelost družbe 
zaradi vladnih ukrepov za zaustavitev prenosa 
okužb povzroča stečajne postopke. 

MIZARSTVO SE JE ZNAŠLO V NEREŠLJIVEM 
POLOŽAJU

Zaskrbljujoče je tudi na območju Savinjsko-ša-
leške gospodarske zbornice. Iz Mizarstva Kovač, 
z več kot 40-letno tradicijo, so sporočili, da so 24. 
aprila vložili predlog za stečajni postopek družbe. 
Direktor Luka Kovač in prokurist, oče Miha Kovač 
v zadnjem obdobju nista več našla poti iz zagat, s 
katerimi se je desetletja uspešno lesarsko podje-
tje znašlo v nerešljivem položaju. Po dveh požarih 
v zadnjih petih letih je prišlo do finančnega zloma 

prav v trenutku ustavitve proizvodnje zaradi epide-
mije in hkrati več odpovedi naročil poslovnih par-
tnerjev iz enakega vzroka. 

KRATKA ZGODOVINA
Mizarstvo je v letu 1979 ustanovil poklicni vo-

znik kamiona pri Slovenskih železnicah Miha 
Kovač, ki je sledil tradiciji očeta in želel v začet-
ku s skromno proizvodnjo lesenih palet omogo-
čiti družini dober zaslužek in zaposlitve nekaj 
sokrajanom. Uspešno poslovanje je narekovalo 
širitev proizvodnje v rezan les in različne lesne 
elemente, kasneje lepljence ter nekaj enostav-
ne lesne galanterije. 

ŠIRJENJE PROIZVODNJE
Uspeh trženja tudi na zahtevnem trgu Nem-

čije in Avstrije ter drugod izven Slovenije je na-
rekoval še proizvodnjo stavbnega pohištva za 
nekatere večje slovenske naročnike, pri kate-

rih so si Kovačevi tudi z več kot 40 zaposleni-
mi ustvarili dobro ime kakovosti in kredibilnega 
partnerja. Izkoriščanje lesa in povpraševanje po 
biomasi kot obnovljivem viru ogrevanja je terja-
lo dograditev proizvodnih prostorov ter vpeljavo 
izdelovanja lesnih peletov, saj je v tem obdobju 
prišlo do motenj dobave lesa na tuje trge. 

IZBRUH KORONAVIRUSA POKOPAL VSE UPE 
Potem jim je požar leta 2015 uničil del proi-

zvodnje stavbnega pohištva, lani pa še 2 milijo-
na evrov vredno investicijo, del objekta in stroj-
no opremo. »Letošnje leto se je začelo s kopi-
čenjem nepremagljivih težav na trgu in v poslo-
vanju. Nato je izbruh koronavirusa pokopal vse 
upe do novega, morebitno uspešnega saniranja 
stanja,« je dejal Miha Kovač.

29 SODELAVCEV NA ZAVODU ZA 
ZAPOSLOVANJE

Pri Kovačevih so se naenkrat znašli v nezavi-

dljivem, nerešljivem položaju, ustavljena je bi-
la proizvodnja večine programa, 29 sodelavcev 
končuje na zavodu za zaposlovanje. »Tega si 
nismo želeli niti v morastih sanjah, obžalujemo 
konec dobrega sodelovanja z dobavitelji lesa, s 
poslovnimi partnerji in vsemi našimi zaposleni-
mi. Nenadejana usoda je pokopala vse dolgole-
tne uspehe, naše dobro ime, pridobljeno z za-
upanjem, dobrodelnostjo in kvaliteto lesnih iz-
delkov. Ni nam lahko, naši sodelavci bodo mora-
li poiskati vsak svojo pot, enako tudi naši mlaj-
ši družinski člani,« nam je še povedal vidno pri-
zadeti Miha Kovač. 

Tekst in foto: Jože Miklavc 
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Češnjev paradižnik tokrat posadite kar na svoji terasi! Kako? 
Branje tega članka vam bo vzelo 

samo 5 minut, v njem pa vam bomo 
zaupali, kako oziroma kje je najlaž-
je vzgojiti »kanadski« češnjev para-
dižnik, ki ga boste lahko zobali še po-
zno v jesen. 

Že nekaj let sami pripravljamo seme in 
vzgajamo sadike zelo odpornega nizkega 
češnjevega paradižnika, ki prihaja iz Kana-
de. Ker je navajen hladnejšega podnebja, v 
naših krajih odlično uspeva. V prvih dneh, ko 
ga posadimo na prosto in je paradižnik še 
bolj občutljiv, je dobro, da mu zaščito daje še 
kakšna solatka ali čebula, ki jo potem, ko pa-
radižnik postane večji in močnejši, pojemo. 

SKRIVNOST JE V »MOJI KIŠTI«! Jo poz-
nate? Mojo kišto, visoko gredo, ki jo lahko 
imate tudi na terasi ali balkonu? Moja kišta 
je bila ustvarjena z mislijo na vse tiste 
ljudi, ki želite zobati češnjev paradižnik, 
kar iz udobja svojega balkona ali terase! 

Moja kišta je prva moderna prenosna vi-
soka greda, ki je namenjena gojenju zele-
njave in zelišč, zelo dobro pa v njej uspe-
vajo tudi jagode in druge okrasne rastline. 
Opremljena je celo z velikim zalogovni-
kom za vodo, ki vam omogoča »dopust« 
med zalivanjem, rastlinam pa zalogo vo-
de za približno 7-10 dni.  Postavite jo lahko 
na vsak zračen in svetel prostor, ki je velik 
vsaj 1 m2. Primerna je za na teraso, balkon, 
atrij, letno kuhinjo, vrt ali vikend. 

V njej smo ustvarili idealne pogoje za 
bujno rast vaših najljubših rastlin, s kateri-
mi ne boste imeli posebnega dela, pridel-

ke pa boste pojedli sami, saj polži ne more-
jo do nje. Še nekaj preprostega, ampak po-
sebnega loči Mojo kišto od klasičnih viso-
kih gred …

Zdaj, ko poznate Mojo kišto, veste, kam 
lahko v drugi polovici maja posadite če-
šnjev paradižnik oziroma »jabolko ljubez-
ni«, kot so ga poimenovali Francozi. Sadike 
zelo odpornega nizkega »kanadskega« če-
šnjevega paradižnika vam bomo priskrbeli 
mi, kot tudi visoko gredo Moja kišta, vse, kar 
morate storiti, je le to, da kliknete na 

www.mojakista.si 
in nas kontaktirate. 
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DRUŠTVO UPOKOJENCEV LUČE

Člani pomagajo s šivanjem mask in telefonskimi 
pogovori osamljenim

Pevska sekcija lučkega društva upokojencev je v preteklem letu popestrila marsikateri 
dogodek v domačem kraju.

Člani lučkega društva upokojencev sodijo v 
rizično skupino ljudi, ki morajo zaradi epidemi-
je novega koronavirusa ostajati doma. Zato so 
po besedah njihove predsednice Marije Krivec 
svoj čas nekateri usmerili v šivanje zaščitnih 
mask, s telefonskimi pogovori pa osamljenim 
pomagajo osmisliti dneve. 

SODELOVALI NA LUČKEM DNEVU
Tudi v preteklem letu so bili zelo aktivni. Apri-

la in julija so se podali na pohod po domači oko-
lici. Sredi junija so se družili na izletu po Primor-
ski, v septembru so se podali do Olimja in si no-
vembra ogledali Muzej novejše zgodovine Celje. 
V okviru Lučkega dneva so pripravili petje po va-
si, prikaz starih običajev in druženje pri »vlcer-
ski bajti« ob Savinji. 

ZELO AKTIVNI PEVCI
V okviru društva deluje tudi pevska sekci-

KMETIJSKO GOZDARSKI ZAVOD CELJE, IZPOSTAVA MOZIRJE

Ocenjevanja tolkca letos ne bo, razstava na Ptuju preložena

Člani sadjarskega društva (z leve) Jože Kolenc, Zvone Venek in Miha Fajfar lani na 
ocenjevanju vzorcev tolkca (foto: Stanko Kotnik)

Potem ko so lani aprila uspešno spravili pod 
streho jubilejno, deseto ocenjevanje tolkca na 
našem območju, so se organizatorji odločili, da 
letos te tradicionalne izobraževalne in promo-
cijske prireditve ne bodo pripravili. Zaenkrat je 
odloženo tudi ocenjevanje izdelkov za razstavo 
Dobrote slovenskih kmetij, kjer so se zgornje-
savinjske kmetije vedno uspešno predstavljale.

ODLOČITVI BOTROVALA SADNA LETINA
V mozirski izpostavi Kmetijsko gozdarske-

ga zavoda Celje in Sadjarskem društvu Franca 
Praprotnika Mozirje so se odločili, da letos oce-

Štefka Goltnik z mozirske svetovalne službe 
je povedala, da ocenjevanja tolkca letos ne 
bo, ker pridelovalci tolkca letnik 2019 skoraj 

nimajo. (Foto: ML)

njevanja ne bodo izvedli. Tokratne odpovedi do-
godka ni povzročila epidemija nove bolezni in 
prepoved druženja, pač pa je vzrok temu lanska 
izjemno pičla sadna letina, tako da prideloval-
ci tolkca letnik 2019 skoraj nimajo, je povedala 
Štefka Goltnik z mozirske svetovalne službe, ki 
deluje v okviru zavoda. 

OCENJEVANJE ZA DOBROTE SLOVENSKIH 
KMETIJ PREKINJENO 

V januarju je bil objavljen razpis za sodelova-
nje na 31. državni razstavi in ocenjevanju Dobro-
te slovenskih kmetij 2020. Prireditelji KGZS Za-
vod Ptuj, Mestna občina Ptuj, Kmetijsko gozdar-
ska zbornica Slovenije v sodelovanju z ostali-

mi kmetijsko gozdarskimi zavodi in ob podpo-
ri Ministrstva za kmetijstvo, gozdarstvo in pre-
hrano RS so nameravali 31. državno razstavo in 
ocenjevanje kmečkih prehranskih izdelkov iz-
vesti od 15. do 17. maja v minoritskem samosta-
nu na Ptuju.

Ocenjevanja, ki so bila datumsko planirana v 
mesecu marcu in aprilu, so bila prekinjena za-
radi pojava epidemije virusa SARS-CoV-2. Takoj, 
ko bo mogoče, bodo organizatorji uskladili no-
ve termine, do nadaljnjega pa odpadejo napo-
vedana zbiranja mesnih in mlečnih izdelkov ter 
izdelkov iz moke.

Marija Lebar
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Za letošnje leto so imeli pripravljen zelo 
obsežen program dela. Stanje se je spre-
menilo in sedaj je najvažnejše, da osta-
nejo zdravi. Z aktivnostmi bodo pričeli, 
ko bodo za to primerni pogoji. 

Vezilje svoja ročna dela predstavijo na tradicionalni prireditvi. 

Predsednik Živko Kolenc je pojasnil, da 
program Starejši za starejše – starejši 

za višjo kakovost življenja doma teče na 
okrnjen način.

DRUŠTVO UPOKOJENCEV REČICA OB SAVINJI

Letošnje aktivnosti bo krojil koronavirus
V rečiškem društvu upokojencev so po bese-

dah predsednika Živka Kolenca zaradi epide-
mije ustavljene številne aktivnosti društva. Tu-
di program Starejši za starejše – starejši za viš-
jo kakovost življenja doma teče na okrnjen na-
čin. Prostovoljci sicer ostajajo v stiku z občani, 
a le v obliki telefonskega pogovora. Na tak na-
čin jim popestrijo vsakdan sedaj, ko morajo os-
tajati doma. 

OBSEŽEN PROGRAM DELA BO VERJETNO 
OKRNJEN

Za letošnje leto so imeli pripravljen zelo ob-
sežen program dela. V njega so med drugim za-
pisali majsko ekskurzijo, junijsko in septembr-
sko letovanje v Izoli, novembrsko martinova-
nje. Izvedba bo odvisna od razmer, ki jih ustvar-
ja epidemija novega koronavirusa. Stanje se je 
spremenilo in sedaj je najvažnejše, da ostane-
jo zdravi. Z aktivnostmi bodo pričeli, ko bodo za 
to primerni pogoji. 

SPROŠČANJE IN DRUŽENJE NA IZLETIH, 
SREČANJIH, PIKNIKU

V preteklem letu so uspeli izvesti vse zastav-
ljene naloge. Za sproščanje in druženje so se 
maja podali na kopani izlet v Stubiške toplice. 
Junijsko letovanje v Izoli, ki se ga je udeležilo 
večje število članov, je bil dokaz, da ti radi po-
tujejo. Tudi avgustovski piknik je potrdil, da sta 
druženje in pogovor še kako pomembna. Ude-
ležili so se tudi srečanja Pokrajinske zveze dru-

štev upokojencev Celje, ki je bilo v Podčetrtku. 
Slednjega so zaključili z ogledom Kukovičevega 
mlina in kmetije Mramor.

AKTIVNI BALINARJI IN VEZILJE
Na športnem področju so blesteli ljubitelji ba-

linanja, ki so združeni v skupino Sivi panterji. Ti s 
svojimi odličnimi rezultati dokazujejo, da je člo-
vek lahko aktiven tudi v tretjem življenjskem ob-
dobju. Sekcija vezilj je svoja dela postavila na 
ogled na junijski razstavi v okviru tradicionalne 
prireditve Od lipe do prangerja. 

LETO ZAKLJUČILI S SIVESTROVANJEM
Zadnji mesec v letu so izkoristili za obiske 

članov po domovih in domovih starejših obča-
nov ter jim izročili manjšo pozornost. Vseh čla-
nom nad 80 let so se spomnili s čestitko ob nji-
hovem jubileju. Od umrlih so se poslovili z žal-
nim aranžmajem. Leto so zaključili s tradicional-
nim silvestrovanjem v Radegundi in ogledom 
jaslic v Vojniku. 

Tekst in foto: Marija Šukalo

Nekateri člani lučkega društva upoko-
jencev doma šivajo zaščitne maske in s 
telefonskimi pogovori osamljenim po-
magajo osmisliti dneve. 

Predsednica Marija Krivec je dejala, 
da so torkova srečanja lani zaključili z 

zeliščarskimi delavnicami. 

ja. Tako so pevci nastopili junija v Vodicah in 
na vseslovenskem srečanju delavnih invali-
dov v domačem kraju, se udeležili prireditve 
Pod to goro zeleno v Šmartnem ob Dreti v sep-
tembru in novembra obogatili srečanje starej-
ših krajanov domače občine. Novembra pa so 
se v živo javili na radio Maribor v oddajo Ma-
lo na okrog. 
Z MLADIMI SOUSTVARJALI BOŽIČNO ZGODBO

Za zaključek leta so se lučki upokojenci po-
dali na kegljanje na Ljubno ob Savinji. Poseb-
no doživetje je bilo sodelovanje z mladimi in so-
ustvarjanje Božične zgodbe na božični večer in 
dan po štefanovem.

OB TORKIH PRIPRAVLJALI DELAVNICE IN 
IZOBRAŽEVANJA

Že vrsto let se ob torkih srečujejo na delav-
nicah v vlcerski bajti, ki so jih izvedli ob pomo-
či Ljudske univerze Velenje. Prisluhnili so nas-

vetom, kako lahko uporabljajo sivko, se podučili 
o demenci in o odnosih med moškim in žensko, 
izdelovali vazice iz različnih materialov. V sode-
lovanju z Javno agencijo RS za varnost prome-
ta so osvežili znanje s področja cestnoprome-
tnih predpisov. 

V sodelovanju z Zvezo društev upokojen-
cev Slovenije so pripravili izobraževanje za pro-
stovoljce. Torkova srečanja so zaključili z zeli-
ščarskimi delavnicami. V njih so spoznavali po-
samezne rože, delali čajne mešanice in druge 
zeliščne pripravke. 

Tekst in foto: Marija Šukalo



Savinjske novice št. 18, 30. april 202020

Šolstvo, Ljudje in dogodki

GIBANJE MLADI RAZISKOVALEC

Zlato priznanje raziskovalni nalogi iz Osnovne šole Mozirje 

S svojo raziskovalno nalogo o umivanju rok sta učenca Ali El Ghannam Ernecl (levo) in 
Gašper Repše osvojila zlato priznanje. (Fotodokumentacija šole) 

Med najviše uvrščenimi na letošnjem razpi-
su gibanja Mladi raziskovalec za razvoj Šaleške 
doline je bila tudi naloga učencev Osnovne šole 
Mozirje o pravilnem umivanju rok, katere vsebi-
na je v tem časih še posebej aktualna. V gibanju 
so rezultate razglasili po radiu, saj zaradi razgla-
šene epidemije nismo mogli izvesti sicer tradici-
onalne slovesnosti s podelitvijo priznanj.

KDAJ NA DRŽAVNO TEKMOVANJE?
Za osnovnošolsko področje sta bili podelje-

ni le dve zlati priznanji, enega od teh sta osvoji-

za naravoslovna področja, eno med njimi je 
higiena, ki so se ji ljudje posvečali že v sta-
rem Babilonu, Grčiji in Egiptu. Odločila sta 
se za raziskavo in že v lanskem septembru 
s svojo namero seznanila mag. Tinkaro Ver-
buč Rosenstein, ki na mozirski šoli uči kemi-
jo. Skupaj so izbrali temo in začelo se je raz-
iskovalno delo, jemanje vzorcev, opazovanje, 
intervjuji ter ankete.

NAJPREPROSTEJŠA 
ZAŠČITA

Mlada raziskovalca sta ob nalogi zapisa-
la: »Želela sva raziskati, kako je z umivanjem 
rok pri mladih, saj je umivanje rok osnoven in 
najpreprostejši način za preprečevanje različ-
nih okužb in nalezljivih bolezni.«

Že z opazovanjem in anketo sta ugotovila, 
da si učenci rok ne znajo pravilno umivati. La-
boratorijski rezultati so bili presenetljivi. Poka-
zali so, da imajo mlajši otroci na rokah manj 
bakterij kot starejši. Mlajše se bolj pogosto 
spodbuja k umivanju rok, medtem ko je to pri 
večjih že bolj prepuščeno njim samim. Poleg 
tega večji otroci pogosteje posegajo po tele-
fonih, raznih napravah in podobno. »Pokazali 
smo, da pravilno umivanje rok s toplo vodo in 
milom znatno pripomore k manjšemu številu 
bakterij na rokah,« je pojasnila mentorica Ver-
buč Rosensteinova.

Marija Lebar

KUHARSKI VLOGER MIHA ROBNIK IZ NAZARIJ 

»Fotr«, ki se v kuhinji odlično znajde in recepte 
deli z vso Slovenijo 

Miha Robnik iz Nazarij je s svojim kuharskim 
vlogom redni gost številnih gospodinjstev. Ve-
selje do kuhanja je pri njem prišlo do izraza, 
ko je bilo treba začeti kuhati sinovoma Ada-
mu in Samu. Malce improvizacije in poznavanje 
osnov kuhanja, poleg tega še znanje iz medij-
ske produkcije, s čimer se tudi preživlja, in nas-
tal je vlog Dans fotr kuha. Njegov youtube kanal 
z istim imenom je že presegel 1,5 milijona ogle-
dov, redno ga spremlja več kot deset tisoč ljudi. 
V prostem času rad sede na motor, saj na njem 
čuti pravo svobodo in opravi kakšno turistično 
vožnjo. Rad se vključuje v aktivnosti rečiškega 
kulturnega društva.

POL LETA OD PRVEGA VLOGA
Pol leta je, odkar se je »Fotr« prvič predsta-

vil s preprostimi kuharskimi nasveti za jedi z za-
bavnimi imeni. S svojim vlogom je začel praktič-
no po naključju s promocijskim videom, v kate-

Miha Robnik (levo) se je odločil za sodelovanje v oddaji MasterChef Slovenija zaradi 
promocije svojega vloga Dans fotr kuha.

la učenca Gašper Repše in Ali El Ghannam Er-
necl, in sicer za nalogo z naslovom Ali si osnov-
nošolci znajo umivati roke? Naloga obeh mladih 
mozirskih raziskovalcev se je uvrstila naprej na 
nacionalni nivo. Državno tekmovanje bi mora-
lo biti konec maja, vendar je glede na razmere 
prestavljeno za nedoločen čas.

ZAČETEK NALOGE ŽE V LANSKEM 
SEPTEMBRU

Gašper obiskuje 9., Ali pa 8. razred. Kot sta 
povedala, sta dobra prijatelja in se zanimata 
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rem je predstavil recept za ribe in 
naletel na odlične odzive. H gleda-
nosti je v zadnjem mesecu veliko 
prispevalo njegovo sodelovanje v 
šovu MasterChef Slovenija. Za so-
delovanje se je namreč odločil rav-
no zaradi promocije svojega vloga. 
Miha je iz šova po nezgodi v kuhi-
nji izpadel, njegovi vlogi pa so pos-
tali še bolj gledani. Mogoče se mu 
kmalu izpolni še ena velika želja, 
da bi imel svojo čisto pravo kuhar-
sko oddajo.

IZVIRNA IMENA JEDI
Miha ima pri delu pomoč govo-

reče mačke Luci in ribe Mirka, ki 
komentirata dogajanje v kuhinji. 
Njegova partnerica v kuhinji je le-
skovačka paprika, brez katere sko-
raj ni jedi, velikokrat pa kakšna 
njegova jed dob tudi »šluk« piva 
ali vina, ki sta v gurmanski kuhinji 
vedno dobrodošla. Izvirnosti »Fot-
ru« pri delu na manjka, še manj pri 
izbiri imen za jedi. Med več kot 40 
posnetki so najbolj priljubljeni re-
cepti za Vroce picke, Avtomacke 
žlinkrafe, Piškim dim, Zamaščena 
jetra, Alpske ostrige in še bi lah-
ko naštevali. Za pisanimi imeni se 
marsikdaj skrivajo popolnoma av-
tohtone domače jedi.

V MASTERCHEFU SE JE VELIKO 
NAUČIL

Izkušnja sodelovanja v Master-
Chefu je bila odlična, je povedal Mi-
ha. Veliko se je naučil kuhati, spoz-

deluje pri ozaveščanju ljudi o lo-
kalnih pridelovalcih hrane, ki jim 
pomaga s postavitvami spletnih 
trgovin, sodeluje v promociji in 
marketingu.

SKRBI ZA PROMOCIJO 
TURIZMA

Tudi v »korona« času, ko vsi 
ostajamo doma, dela za Miha 
ne zmanjka. Ravnokar je pričel 
z ustvarjanjem 2. sezone »Dans 
fotr kuha«, kjer se mu bodo prid-
ružili zanimivi gostje. Vsak dan 
odpošilja pakete izdelkov, ki jih 
ljudje naročujejo v njegovi sple-
tni trgovini, snema nove videe 
zase in za druge. V delu ima obli-
kovanje jumbo plakata, ki vabi 
ljudi na dopustovanje v Sloveniji, 
prav tako pomaga in svetuje tu-
rističnim ponudnikom glede pri-

hajajoče sezone, ki je trenutno 
videti precej žalostno. Izdelal je 
direktorij, kjer so na zemljevidu 
Zgornje Savinjske doline ozna-
čeni vsi ponudniki domačih pre-
hrambnih izdelkov in avtomati.

Štefka Sem, foto: osebni arhiv

Glavni razlog in motivacija za ustvarjanje vloga sta njegova si-
nova Adam in Samo, saj se med kuhanjem zabavajo, pogovarja-
jo in seveda kaj dobrega pojejo. Ravno to je sporočilo, ki ga Mi-
ha želi prenesti še posebej med vse samske očete in tudi druži-
ne: »Kuhajte s svojimi otroki, saj je to odličen način za druženje, 
povezovanja in kvalitetno preživljanje prostega časa!«

Motivacija za ustvarjanje vloga in kuhanje sta Mihova 
sinova Adam in Samo.

nal je številne nove ljudi, s kate-
rimi je ostal povezan. S sotekmo-
valci iz oddaje že načrtujejo so-
delovanje v projektih po zaključ-
ku karantene. Predčasni odhod iz 
oddaje ga ni prizadel, saj je dose-
gel namen sodelovanja, promoci-
jo svojega vloga. Komentarji po 
njegovem odhodu iz oddaje so 
bili spodbudni in so mu dali ve-
deti, da imajo ljudje zelo radi nje-
govo kuhanje, predvsem zato, ker 
uporablja preproste sestavine, ki 
se najdejo domala v vsakem do-
mačem hladilniku.

V NJEGOVI KUHINJI 
KRALJUJEJO DOMAČE 

SESTAVINE
V časih, ki jih preživljamo, 

se vedno bolj zavedamo pome-
na domače kuhinje, lokalno pri-
delane hrane, zato Miha redno 

posega po lokalno pridelani hra-
ni ali izdelkih, najsi bo to svinj-
ska mast, bočki krompir, doma-
ča skuta ali jajca iz avtomata. S 
tem promovira domače pridelo-
valce in ljudi spodbuja k naku-
pu domačih izdelkov. Aktivno so-

IZPOSOJA GRADIVA V OSREDNJI KNJIŽNICI MOZIRJE

Odzvali so se na potrebe uporabnikov
Osrednja knjižnica Mozirje je bi-

la prisiljena zapreti vrata vseh svo-
jih krajevnih knjižnic že 16. marca. 
V tem času se je izkazalo, da upo-
rabniki potrebujejo knjižnično gra-
divo, zato so v knjižnici omogočili 
njegovo izposojo na prilagojen na-
čin.

IZPOSOJA PO PREDHODNEM 
TELEFONSKEM NAROČILU

Svojim uporabnikom omogoča-
jo dostop do različnih elektronskih 
virov, najbolj iskane so e-knjige. Iz-
posoja teh je skokovito rasla. Vir-
tualna knjižnica uporabnikom ne 
zagotavlja vsega potrebnega gra-
diva, zato so knjižničarji s torkom, 
28. aprila, v enotah uvedli izredno 
storitev za člane – izposojo gradiva 

po predhodnem telefonskem naro-
čilu. Trenutno že izposojenega gra-
diva ne sprejemajo nazaj. 

TERMINI NAROČIL
Naročila za izposojo gradiva 

sprejemajo med 8. in 12. uro od po-
nedeljka do petka v mozirski knji-
žnici, ob sredah v Nazarjah, Reči-

ci ob Savinji, Lučah in na Ljubnem 
ter v četrtkih v Solčavi. Potrebno se 
je telefonsko naročiti pri posame-
zni krajevni knjižnici.

IZJEMA GORNJEGRAJSKA 
KNJIŽNICA

Gradiva ni mogoče naročiti v 
Knjižnici Gornji Grad, ki se nahaja v 

tamkajšnjem centru starejših. Gor-
njegrajčani lahko na občini zapro-
sijo za potrdilo za nemoten prehod 
med občinami na elektronski na-
slov tina.gutman@gornji-grad.si 
in ga prejmejo v elektronski obliki. 
Gradivo lahko naročijo ter prevza-
mejo v Knjižnici Mozirje ali kateri-
koli drugi krajevni knjižnici.

KNJIŽNIČARJI GRADIVO 
PRIPRAVIJO V VREČKE

Naročila preko portala Moja 
knjižnica in po elektronski pošti 
so onemogočena. Naročeno gradi-
vo knjižničarji po vrstnem redu kli-
cev pripravijo v vrečke, člani pa ga 
ob točno določeni uri prevzamejo 
pred glavnimi vhodi v knjižnice.

Roman Mežnar



Savinjske novice št. 18, 30. april 202022

Šport

ATLETINJA MAJA MIHALINEC

Med »karanteno« se ji urnik ni veliko spremenil

Naj dosežki Maje Mihalinec v teku na 60 me-
trov na dvoranskih mitingih v letu 2020:

1. mesto v nemškem Bochumu
5. mesto v Parizu
2. mesto v poljskem Torunju
7. mesto v Glasgowu
7. mesto v francoskem Lievinu
1. mesto v Beogradu (najboljši 
   rezultat: 7,22 s)

Ko je bil stadion zaprt, je Maja Mihalinec 
trenirala v naravi in doma, občasno tudi na 

zasebnem zemljišču. (Foto: osebni arhiv)

Obdobje epidemije je za atletinjo Majo Miha-
linec iz Mozirja kot za vse atlete zelo specifično. 
Poskuša normalno trenirati in vzdrževati formo, 
a so se kot za vse njene prijatelje športnike po-
goji za trening spremenili. Mesec dni že trenira 
sama, brez skupine in trenerja. Z njimi ostaja v 
stiku le preko dnevnih sporočil. 

PONOVNO NA STADIONU
»Sedaj smo že pričeli uporabljati stadion pod 

določenimi pogoji. Lahko namreč uporablja-
mo atletsko stezo, imeti pa moramo svoje pri-
pomočke in rekvizite ter upoštevati medseboj-
no razdaljo 1,5 metra ali več. To velja tudi za od-
laganje osebnih stvari, kot so nahrbtnik, torba, 
oprema, pijača. 

PRED TEM NA ZASEBNEM ZEMLJIŠČU
Ko je bil stadion zaprt, sem trenirala v nara-

vi in doma, občasno tudi na zasebnem zemljiš-
ču, kar mi je uredil eden od mojih sponzorjev. Na 
srečo sem si še pred epidemijo uspela zagoto-
viti prostor in nekaj uteži, tako lahko vsaj ta del 
treningov opravljam skoraj nemoteno. 

TRENUTNO DELA NA MOČI IN VZDRŽLJIVOSTI
In kot bi tudi sicer v normalnih razmerah, ta-

ko tudi sedaj na teden opravim devet treningov. 
Največ trenutno delam na moči in vzdržljivos-
ti. Treningi tehnike teka, štarta, hitrosti in dru-
ge specifične vadbe bodo morali počakati do 
trenutka, ko bom spet lahko nemoteno tekla na 
stadionu,« je povedala slovenska olimpijka v te-
ku na 200 metrov, ki je zaradi vseh omejitev tre-
nutno nekoliko v zaostanku. Vsa tekmovanja v 
poletni sezoni so prestavljena na druge termine. 

UPA NA EVROPSKO PRVENSTVO V AVGUSTU
Atleti imajo še vedno na programu evropsko 

prvenstvo avgusta v Parizu. Zato upa, da ga bo-
do organizatorji uspeli izvesti. Ne predstavlja si 
namreč sezone brez večjega tekmovanja. Ob 
odpovedi olimpijskih iger je bila zelo razočara-
na, saj je v letošnjo sezono vstopila odlično prip-
ravljena in motivirana. 
UPA, DA BO NASLEDNJE LETO V TOKIU LAHKO 

ŠE BOLJŠA
»Nastop na olimpijskih igrah se ne načrtuje le 

v zadnjem letu ali parih mesecih, na to se seve-
da pripravljamo celo življenje. Še bolj intenzivno 
pa zadnja štiri leta, ko so bila vsa tekmovanja in 
treningi podrejeni nastopu na olimpijskih igrah 
v Tokiu 2020. Ker bo sedaj treninge in formo pot-
rebno »vleči« še eno leto, bo to seveda velik iz-
ziv, ampak želim si, da bom naslednje leto v To-
kiu lahko še boljša,« je povedala Mihalinčeva in 
dodala, da se ji med »karanteno« urnik ni veli-
ko spremenil. 

VEČKRAT SPEČE KRUH, LOTILA SE JE TUDI 
PEKE PITE IN POTICE

Pogreša družino in prijatelje, dan si zapolni s 
treningom. Nekoliko več časa namenja še razte-
zanju, valjčkanju in samo-masaži, saj nima do-
stopa do fizioterapevtskih storitev kot sicer. 

Rada se zadrži tudi v kuhinji. Večkrat speče 
domač kruh, lotila se je tudi peke pite in potice. 
»Ko sem izvedela, da so olimpijske igre presta-
vljene, sem pojedla celo veliko čokolado, nare-
dila sem tudi suši in si tako vsaj malo približala 
Japonsko v letošnjem letu.«

Marija Šukalo

ULTRA KOLESAR ERIK ROSENSTEIN

Čaka ga še en izziv, postati najboljši na svetu
Letošnje leto je za ultra kolesarja Erika Ro-

sensteina z Rečice ob Savinji leto počitka. Ta-
ko se je odločil že po osvojitvi naslova svetov-
nega prvaka v svoji starostni kategoriji v 12-ur-
nem kronometru v Združenih državah Ameri-
ke lani novembra. S tem njegova športna pot ni 
končana. Če mu bo zdravje služilo, bo poskusil 
na omenjenem tekmovanju zmagati še v abso-
lutni konkurenci. 

ZMAGA PO HUDI NESREČI
Osvojitev naslova svetovnega prvaka v 12-ur-

nem kronometru je bil za Erika lani še toliko več-
ji uspeh, saj je le mesec dni pred tekmovanjem 
doživel hujšo prometno nesrečo, v kateri je utr-
pel poškodbe reber in glave. Nekaj časa je bil 
njegov nastop na svetovnem prvenstvu v ZDA 
pod vprašajem. A Erik je borec na vseh področ-

Erik Rosenstein je v svoji karieri dosegel na-
slov svetovnega prvaka in trikrat naslov evrop-
skega prvaka v 12-urnem kronometru, leta 2015 
je osvojil Dirko okrog Slovenije in bil najhitrejši 
v vzponu na Vršič na tej dirki. Leta 2019 je zma-
gal na dirki SloUltra in postavil rekord trase. Leta 
2009 je na najdaljši dirki po Ameriki RAAM osvo-
jil drugo mesto v kategoriji dvojic, skupaj s To-
mažem Perčičem.

Rečičani so sokrajanu Eriku Rosensteinu 
pripravili prijeten sprejem po zmagi na 

svetovnem prvenstvu. (Foto: Štefka Sem)

jih, tako na tekmah kot v življenjskih preizkuš-
njah, in uspelo mu je tako rekoč nemogoče.

TRETJIČ EVROPSKI PRVAK
Po napornem letu, ko je poleg ameriške pra-

vljice že tretjič osvojil evropski naslov najbolj-
šega v 12-urnem kronometru, se je odločil za 
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počitek. Še vedno čuti posledi-
ce prometne nesreče, veliko ča-
sa mu vzame služba, prav tako je 
rad z družino. To ne pomeni, je po-
vedal, da opušča kolesarjenje. Še 
več, njegov cilj je zmaga v abso-
lutni konkurenci na svetovnem pr-
venstvu v ZDA. Lani je namreč zao-
stal za enim tekmovalcem, in ta re-
zultat želi še izboljšati.

TEKMOVALNI POČITEK
Seveda je to velik zalogaj tako 

finančno kot po količini treninga. 
Zaradi ukrepov proti širjenju nove-
ga koronavirusa trenutno med ted-
nom ne kolesari, saj ima veliko de-
la v službi, prav tako pomaga otro-
koma pri šolanju doma. Čas za kolo 
si vzame med vikendi, a le zato, da 

se sprosti. S treningi bo nadaljeval, 
ko se razmere uredijo, tekmovalni 
plan dela bo z ekipo pripravil, ko se 
bo odločil za tekmovanje.

REKREATIVNI TEKAČ
Kot priznan ultra kolesar redno 

dobiva vabila na različne vztraj-
nostne dirke, a se za udeležbo na 
njih ne odloča, kadar ni stoodsto-
tno pripravljen. Verjame, da šte-
vilni rekreativni kolesarji in teka-
či komaj čakajo na odpravo pre-
povedi gibanja izven občine in se 
bodo z veseljem udeleževali re-
kreativnih tekmovanj po Sloveni-
ji. Sam poleg kolesarjenja rad te-
če in se udeležuje maratonov po 
Sloveniji.

Štefka Sem

Srce je omagalo,
dih je zastal, 
a nate spomin
bo večno ostal. 

ZAHVALA

V 92. letu starosti nas je zapustila mama, 
babica in prababica

Štefka ŠEMLAK
iz Spodnjih Kraš

22. 9. 1928 – 20. 4. 2020

Iskreno se zahvaljujemo sorodnikom, sosedom in prijateljem za iz-
rečena sožalja in podarjene svete maše, sveče, cvetje ter vso pomoč.

Vsi njeni žalujoči

Veseli s teboj smo živeli,
žalostni, ker te več ni. 
Ostali so živi spomini,
z nami potuješ vse dni.

V SPOMIN

Tiha bolečina spremlja spomin na 4. maj 2019, 
ko nas je za vedno zapustila naša draga žena,

mama, babica in prababica 

Ida ŠPEH

Hvala vsem, ki postojite ob grobu, ji prižgete sveče, prinašate cvet-
je in se je spominjate.

Vsi njeni

•	 KURJENJE	KLJUB	PREPOVEDI
Ljubija: 26. aprila je občan kljub prepovedi kurjenja na trav-

niku kuril travo in vejevje. Policisti so mu izdali plačilni nalog.
•	 VOZNIK	ZAČETNIK	V	NASELJU	PREKORAČIL	HITROST

Spodnja Rečica: 26. aprila je bil med redno kontrolo prome-
ta v Spodnji Rečici ustavljen voznik osebnega avtomobila, ki je v 
naselju prekoračil hitrost. Vozniku, ki je bil voznik začetnik, je bil 
odrejen preizkus alkoholiziranosti z indikatorjem alkohola. Sle-
dnji mu je pokazal 0,80 mg alkohola v litru izdihanega zraka. Vo-
zniku je bilo odvzeto vozniško dovoljenje in prepovedana na-
daljnja vožnja. Zoper njega bo podan predlog na Okrajno sodiš-
če v Celju.
•	 KRŠITVE	ODLOKA

Policisti PP Mozirje so v obdobju od 20. do 27. aprila obravna-
vali 77 kršitev Odloka o začasni splošni prepovedi gibanja in zbi-
ranja ljudi na javnih mestih in površinah v Republiki Sloveniji 
ter prepovedi gibanja izven občin. V 20 primerih so zoper kršite-
lje podali predlog drugemu prekrškovnemu organu – zdravstve-
ni inšpekciji, v ostalih 57 primerih pa so izrekli opozorilo po Za-
konu o nalogah in pooblastilih policije ter kršitelje napotili nazaj 
na območje občine, kje bivajo.
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Za razvedrilo

JM

KRALJ OBČINSKIH VRHOV
Ultra kolesar Erik Rosenstein z Rečice ob Savinji v času »ko-

rone« rad obiskuje okoliške hribe peš ali s kolesom. Ni še dosegel 
svetovnega rekorda pri vzponih na rečiške vrhove, saj karantena še 
ne traja dovolj dolgo. Skrbi pa, da bodo osebne rekorde postavili os-
tali člani njegove družine, ki se mu vedno radi pridružijo pri nabira-
nju višinskih metrov. Nekoč kralj vzpona na Vršič je zaradi trenutnih 
razmer kralj občinskih vrhov, saj uradno drugam ne sme.

POLETJE BO, PREŽIVITE GA ČIMBOLJ DOŽIVETO V MODELU 
MASKE PO VAŠI IZBIRI!

Čeprav letos potovanja na eksotične turistične lokacije po svetu 
zagotovo odpadejo, to ne pomeni, da poletja ne bo. Naši vrli politi-
ki pravijo, da poletje zagotovo bo, a seveda pod določenimi pogo-
ji. Iz vladi bližnjih virov smo izvedeli, da bodo hit poletja zagotovo 
predstavljale maske v vseh možnih in modnih oblikah ter velikostih. 

Modni izvedenci kot poletni hit izpostavljajo maksi izvedbo s filtri 
z vonjem po morski soli, primerno za uporabo tudi ob visoki stopnji 
ozona. Tisti, ki promovirajo poletno osončeno kožo in so pristaši na-
ravnih materialov, navijajo za mini maske, za vonjave pa naj poskrbi 
sosedova pognojena njiva. 

Mladi prostovoljci že preizkušajo obe modni varianti. Rezultati 
preizkusa bodo objavljeni, ko pride prvi jesenski hlad, a še preden 
nas zadene drugi val, in to žal ne morski.

TG
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KUPON za brezplačni mali oglas do 10 besed v 19. številki SN

2020

Ime in priimek:

Naslov: 

Vsebina oglasa (do 10 besed):

SLOVENSKA KNJIGA MESECA V KNJIŽNICI MOZIRJE

Suzana Tratnik: 
Norhavs na vrhu hriba

Suzana Tratnik je slovenska pi-
sateljica, ki piše tako za mladino 
kot odrasle, v svojih delih pa se zna 
odlično vživeti v nekoliko neobičaj-
ne literarne like. 

V romanu, s katerim se je Tratni-
kova uvrstila med deset finalistov 
za nagrado Kresnik, spremlja-
mo dogajanje v mračnem, zahoje-
nem kraju Privežice. Tam po prisil-
ni vrnitvi iz Ljubljane skupaj s svojo 
zlobno teto Kristo živi Ariana. Z dru-
gimi lokalci popiva v lokalni gostil-
ni in obiskuje svojo babico Roziko v 
norhavsu, psihiatrični ustanovi za-
prtega tipa, na vrhu hriba. Nekega 
dne v vas pride mlada etnologinja 
Vidra, da bi popisala čudne običa-

je tega kraja, in dekleti se zaljubi-
ta. Dogajanje se začne pospešeno 
razvijati in bralec napeto sledi pravi 
kriminalni zgodbi …
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◊	KMETJE,	GOZDARJI
Gradimo gozdne vlake brez miniranja. Opravljamo tudi vsa 
ostala dela s strojno mehanizacijo ter kiper prevoze. Kva-
litetno in poceni; Brlec Franc 041/606-376.

GP Brlec d.o.o., Prihova 95, 3331 Nazarje.     

ŽIVALI – PRODAM
Prašiče, najboljše mesnate pasme 
za dopitanje na večjo težo, Fišar; 
gsm 041/619-372.
Mesnate prašiče od 100 do 130 kg, 
z možnostjo dostave prodam; gsm 
041/561-893.

ŽIVALI - KUPIM
Kupim kravo, telico za zakol, dopi-
tanje in teličke, bikce nad 100 kg; 
gsm 031/533-745.

DRUGO – PRODAM
Prodajam bukovo hlodovino za 

drva žamanje in krajnike; gsm 
041/365-010.
Prodam večjo količino krmilnega 
krompirja; gsm 041/696-802.

VOZILA – PRODAM
Prodam dobro ohranjen peugeot 
307, srebrne barve, l. 2006, 1,6 ben-
cin, registriran do 4/2021, prevože-
nih 172.000 km, redno servisiran in 
čiščen, v njem se ni kadilo; gsm 
040/548-022.
Prodajam berlingo 2.0 hdi, letnik 
2005; gsm 041/365-010.
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JAVNI RAZPIS ZA SOFINANCIRANJE HUMANITARNIH IN 
INVALIDSKIH ORGANIZACIJ TER NJIHOVIH PROGRAMOV IN 

PROJEKTOV V LETU 2020 
 

Obveščamo vas, da je bil na spletnem portalu Občine Mozirje 
objavljen:

1. Javni razpis za sofinanciranje humanitarnih in invalidskih organi-
zacij ter njihovih programov in projektov v letu 2020.

Razpisna dokumentacija je na spletnem naslovu: www.mozirje.si, 
kjer jo lahko dvignete ter jo pošljete ali osebno dostavite v zaprtih 
kuvertah na naslov:

OBČINA MOZIRJE, Šmihelska cesta 2, 3330 Mozirje,
najpozneje do 29. 5. 2020, in sicer do 13. ure.

Vse ostale informacije lahko dobite na telefonu 
83 93 306 Ivo Glušič.

Občina Mozirje
Ivan Suhoveršnik, župan
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